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KYSYMYKSET KOMISSION JÄSENEHDOKKAALLE 

Olivér VÁRHELYI 

Terveysasiat ja eläinten hyvinvointi 

 

1. Yleinen pätevyys, sitoutuminen Euroopan asiaan ja henkilökohtainen riippumattomuus 

Mitä pätevyytenne ja työkokemuksenne osa-alueita pidätte erityisen merkittävinä tulevaa komission jäsenen 

tehtävää ja Euroopan unionin yleisen edun edistämistä ajatellen varsinkin vastuualueellanne? Miten aiotte 

osallistua komission poliittisten suuntaviivojen täytäntöönpanoon? Miten aiotte toteuttaa sukupuolten tasa-arvon 

valtavirtaistamista ja ottaa sukupuolinäkökulman huomioon kaikilla vastuullanne olevilla politiikanaloilla? Miten 

aiotte toteuttaa nuorisopolitiikan valtavirtaistamista? 

Mitä takeita riippumattomuudestanne voitte antaa Euroopan parlamentille ja miten varmistatte, ettei mikään 

aiempi, nykyinen tai tuleva toimintanne aseta kyseenalaiseksi tehtävienne hoitoa komissiossa? 

Mitä pätevyytenne ja työkokemuksenne osa-alueita pidätte erityisen merkittävinä tulevaa komission jäsenen 

tehtävää ja Euroopan unionin yleisen edun edistämistä ajatellen varsinkin vastuualueellanne? 

Olen koko urani ajan omistautunut vahvistamaan Euroopan unionia – syventämällä sen sisäistä yhdentymistä 

mutta myös edistämällä suhteita EU:n lähinaapurustoon ja tukemalla ehdokasmaita ja mahdollisia ehdokasmaita 

niiden EU-jäsenyyden tiellä.  

Ennen liittymistäni Euroopan komissioon vuonna 2019 naapuruuspolitiikasta ja laajentumisesta vastaavaksi 

komission jäseneksi työskentelin koko työurani virkamiehenä Euroopan yhdentymisen edistämiseksi. Hankin 

tuolloin syvällisen käsityksen EU:n päätöksentekoprosesseista ja EU:n eri alakohtaisista politiikoista, myös 

terveyspolitiikasta ja eläinten hyvinvointia koskevista säännöistä.  

Olen myös osoittanut kykeneväni edistämään Euroopan unionin yleistä etua toimiessani päällikkönä Euroopan 

komission yksikössä, jonka vastuulla oli luoda eurooppalainen yhtenäispatentti osana toista tiiviimmän yhteistyön 

prosessia EU:ssa. Vastasin tuolloin eri alojen, myös lääkealan, teollis- ja tekijänoikeuksien kehittämisestä ja 

turvaamisesta, EU:n kilpailuedun vahvistamisesta ja tasapuolisten toimintaedellytysten varmistamisesta 

kansainvälisiin kumppaneihin nähden.  

Urani Unkarin julkishallinnossa – oikeudellisen yksikön päällikkönä Unkarin EU-edustustossa ja pysyvän 

edustajan sijaisena Unkarin pysyvässä edustustossa EU:ssa – on tarjonnut lukuisia mahdollisuuksia työstää 

terveys- ja elintarvikealaan liittyviä poliittisesti, taloudellisesti ja rahoituksellisesti herkkiä asiakokonaisuuksia, 

kuten yleistä lääkelainsäädäntöä ja sen uudelleentarkastelua vuonna 2003, lääkinnällisiä laitteita koskevaa 

asetusta, tupakkatuotedirektiiviä ja direktiiviä jäsenvaltioiden mahdollisuudesta rajoittaa muuntogeenisten 

organismien viljelyä tai kieltää se alueellaan.  

Liityttyäni Euroopan komissioon vuonna 2019 minulla oli kunnia palvella EU:ta naapuruuspolitiikasta ja 

laajentumisesta vastaavana komission jäsenenä. Minulla oli tänä aikana aktiivinen rooli EU:n vastatessa moniin 

ennakoimattomiin haasteisiin, jotka muovasivat geopoliittista ympäristöä Euroopassa ja maailmassa. Tärkeä osa 

työtäni on ollut tuen varmistaminen Länsi-Balkanille ja EU:n naapurustolle covid-19-pandemian jälkeen. Olemme 

tätä varten nopeasti ohjanneet käytettävissä olevaa apua kiireellisimpiin tarpeisiin vastaamiseksi, mukaan lukien 

rokotteiden, lääkkeiden ja suojavarusteiden toimittaminen. Olemme myös korostaneet kestävämpien 

terveydenhuoltojärjestelmien kehittämistä ja tämän alan lainsäädännön lähentämistä EU:n sääntöihin. Olemme 

näinä kriittisinä aikoina saaneet käyttöön kaiken kaikkiaan yli 8,1 miljardia euroa vastuualueeseeni kuuluvia 

alueita varten  
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Esimerkiksi Ukrainan tapauksessa Euroopan komissio myönsi helmikuussa 2022 budjettitukena 120 miljoonan 

euron avustuksen, jolla autetaan hallitusta vahvistamaan siviilikriisivalmiutta ja -hallintaa keskus- ja 

paikallistasoilla. Tämä auttoi jatkamaan peruspalvelujen tarjoamista, mukaan lukien lääkinnällinen apu kaikkein 

heikoimmassa asemassa oleville kansalaisille. Lisäksi komissio on myöntänyt 12 miljoonaa euroa tähän 

tavoitteeseen liittyviin toimiin, joilla tuetaan lastenhoitouudistuksen suunnittelua ja täytäntöönpanoa ja 

parannetaan lasten pääsyä traumatietoiseen hoitoon. Olemme laajentaneet kumppanuutta YK:n kehitysohjelman 

kanssa EU4Recovery-ohjelman kautta (35 miljoonalla eurolla). Ohjelmassa keskitytään laadukkaiden julkisten 

palvelujen tarjoamiseen, mukaan lukien terveydenhuolto etulinjassa ja sen lähellä asuvissa yhteisöissä. Ukrainan 

julkisen terveydenhuoltojärjestelmän parantamiseksi tehtäviä investointeja on sisällytetty Ukrainan 

tukivälineeseen, jolla jatketaan Ukrainan tukemista tulevina vuosina.  

Uskon vakaasti, että EU on paljon vahvempi, kun sen naapurit ovat vahvempia. Toimikauteni alusta lähtien olen 

siksi kollegion jäsenenä ryhtynyt toimiin tukeakseni vastuualueeseeni kuuluvien maiden sosioekonomista 

kehitystä. Tätä silmällä pitäen olemme käynnistäneet Länsi-Balkania, itäistä naapurustoa ja eteläistä naapurustoa 

koskevat talous- ja investointisuunnitelmat. Olen ylpeä voidessani todeta, että olemme toimikauteni lopulla edellä 

aikataulua sikäli kuin kyse on tavoitteesta saada vuoteen 2027 mennessä liikkeelle 77 miljardin euron investoinnit, 

sillä olemme saaneet liikkeelle 54,68 miljardia euroa, mikä on yli 70 prosenttia vuodeksi 2027 asetetusta 

tavoitteesta. Tämä lupaa hyvää nyt valitun komission puheenjohtajan poliittisissa suuntaviivoissa esitetyn 

tavoitteen kannalta – tehdä vuosien 2024–2029 komissiosta investointikomissio. Lisäksi näissä ohjelmissa 

terveydenhuolto on otettu keskeiseksi kehitysalaksi kaikilla kolmella alueella: terveydenhuoltoon liittyviin toimiin 

annettavan tuen osuus oli edellisen monivuotisen rahoituskehyksen kolmen viimeisen vuoden (2018–2020) aikana 

579 miljoonaa euroa mutta yli 696 miljoonaa euroa vuosina 2021–2023, mikä merkitsee 17 prosentin lisäystä. 

Rahoitus kattoi useita toimia, kuten perusterveydenhuoltopalvelujen saatavuuden tukemisen ja haavoittuvassa 

asemassa olevan väestön rokottamisen esimerkiksi Libanonissa ja paremmin tarpeisiin reagoivan 

terveydenhuoltojärjestelmän mahdollistamisen Länsi-Balkanilla, missä oli ensimmäistä kertaa mahdollista tarjota 

EU:n tukea perus- ja keskitason terveydenhuoltoinfrastruktuurille. Esimerkkinä voidaan mainita Belgradissa 

sijaitseva uusi, korkealuokkainen lastensairaala, joka on tämän alan johtava laitos Länsi-Balkanilla. Lisäksi 

torjuimme moniulotteista köyhyyttä heikommassa asemassa olevilla Egyptin maaseutualueilla parantamalla 

valmistuskapasiteettia ja lääkkeiden, myös rokotteiden, ja muiden terveydenhuollon menetelmien saatavuutta. 

Turkissa taas tuimme terveydenhuollon laatua ja pakolaisten pääsyä terveydenhuollon piiriin ja järjestimme 

terveys- ja koulutusinfrastruktuurille välitöntä tukea maanjäristyksen jälkeen. 

Miten aiotte osallistua komission poliittisten suuntaviivojen täytäntöönpanoon? 

Kannatan täysin poliittisissa suuntaviivoissa esitettyä nyt valitun komission puheenjohtajan visiota: visiota 

vahvemmasta Euroopasta, joka tuottaa kestävää vaurautta ja kilpailukykyä, suojelee ihmisiä ja elämänlaatuamme, 

puolustaa demokratiaa ja edistää sosiaalista oikeudenmukaisuutta.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion terveysasioista ja eläinten hyvinvoinnista vastaavana komission jäsenenä 

huolehtia kaikin tarvittavin toimin siitä, että Euroopan terveysunioni saadaan valmiiksi, 

terveydenhuoltojärjestelmien häiriönsietokykyä, kriisivalmiutta, turvallisuutta, laatua ja kestävyyttä vahvistetaan 

kansalaisten terveyden suojelemiseksi terveysuhkilta ja samalla edistetään ehkäisevää terveydenhuoltoa ja 

terveellisiä elämäntapoja.   

Ihmisten, eläinten, kasvien ja ympäristön välinen yhteys ohjaa työtäni yhteinen terveys -lähestymistavan 

mukaisesti.  

Aion keskittyä tekemään EU:sta innovoinnin voimatekijän, joka tarjoaa kansalaisilleen innovatiivisia ja 

kohtuuhintaisia lääkkeitä ja hoitoja ja noudattaa elintarvikkeiden turvallisuutta ja eläinten hyvinvointia koskevia 

tiukkoja normejamme. Aion varmistaa, että nyt valitun komission puheenjohtajan poliittiset suuntaviivat pannaan 

asianmukaisesti täytäntöön kaikilla niillä vastuualueilla, jotka minulle on osoitettu.  

Viimeaikaisia kiristysohjelmahyökkäyksiä sairaaloita ja terveydenhuoltojärjestelmiä vastaan ei voida hyväksyä. 

Aion tehdä yhteistyötä digitaalisen terveydenhuollon sidosryhmien kanssa, jotta löytäisimme keinot havaita ja 

ehkäistä kyberturvallisuusuhkia ja reagoida niihin. Laadimme yhteistyössä teknologisesta omavaraisuudesta, 

turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa eurooppalaisen suunnitelman 

sairaaloiden ja terveydenhuoltopalvelujen tarjoajien kyberturvallisuudesta toimikauden sadan ensimmäisen päivän 

aikana.   
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Olen täysin tietoinen siitä, että kilpailukykyämme on tarpeen parantaa ainutlaatuisen sosioekonomisen mallimme 

pohjalta. Meidän on keskityttävä keskeisiin strategisiin aloihin, joilla Eurooppa voi kehittää kilpailuetua, kuten 

bioteknologiaan (ja uuden eurooppalaisen bioteknologiasäädöksen työstämiseen) ja terveysdataan, muun muassa 

toteuttamalla eurooppalainen terveysdata-avaruus. Aion jatkaa lääkealan uudistuksen loppuun saattamista 

tukemalla lainsäätäjiä, jotta saataisiin keskenään hyvin tasapainoon kipeästi kaivattu innovoinnin vauhdittaminen 

ja kansalaisten odotuksiin kuuluva lääkkeiden saavutettavuus, saatavuus ja kohtuuhintaisuus. Tehostan 

lääkinnällisiä laitteita koskevan nykyisen kehyksen täytäntöönpanoa ja arvioin mahdollisten 

lainsäädäntömuutosten tarvetta.   

Tarkoituksenani on kriittisiä lääkkeitä koskevalla säädöksellä torjua kriittisten lääkkeiden ja lääkinnällisten 

laitteiden saatavuuteen liiankin usein kohdistuvia riskejä ja vähentää riippuvuutta. Covid-19-pandemiasta saatujen 

kokemusten pohjalta aion edelleen vahvistaa terveysturvarakennettamme ja varmistaa, että Eurooppa on 

valmistautunut ja hyvin varustautunut vastaamaan tuleviin terveysuhkiin.  

Komission puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin minulle osoittaman toimeksiantokirjeen mukaisesti 

aion tehostaa ehkäisevää terveydenhuoltoa koskevaa työtämme sen varmistamiseksi, että terveyden edistämiseen 

ja sairauksien ehkäisyyn sovelletaan kattavaa lähestymistapaa koko elämän ajan. Tehokkaaseen ennaltaehkäisyyn 

investoiminen voi tarjota oikeat välineet tällaisiin haasteisiin vastaamiseksi, ei-tarttuvien tautien aiheuttaman 

taakan keventämiseksi, terveen ikääntymisen tukemiseksi ja terveydenhuoltojärjestelmille aiheutuvan rasituksen 

helpottamiseksi. 

Aion osana ehkäisevää terveydenhuoltoa ja valitun komission puheenjohtajan ilmoituksen mukaisesti ehdottaa 

tupakkatuotedirektiivin tarkistamista sen jälkeen, kun meneillään oleva arviointi on saatu päätökseen. Uusien 

tupakkatuotteiden käytön olisi oltava keskeisessä asemassa direktiiviä tarkistettaessa. 

Myös mielenterveys on korkealla komission asialistalla: vuonna 2023 esiteltiin 20 mielenterveyteen liittyvää 

lippulaivahanketta. Jatkan näiden hankkeiden täytäntöönpanoa yhdessä jäsenvaltioiden ja sidosryhmien kanssa. 

Kiinnitän erityistä huomiota lasten ja nuorten mielenterveyteen. Aion tehdä yhteistyötä teknologisesta 

omavaraisuudesta, turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan ja muiden kollegion 

jäsenten kanssa kyselyn laatimiseksi sosiaalisen median vaikutuksista lasten ja nuorten hyvinvointiin.  

Pyrin kaikin keinoin torjumaan mikrobilääkeresistenssiin liittyviä valtavia riskejä hyödyntämällä ja kehittämällä 

edelleen työskentelyämme jäsenvaltioiden kanssa vuoteen 2030 ulottuvien tavoitteiden saavuttamiseksi yhteinen 

terveys -lähestymistavan avulla.  

Elintarviketurvallisuutta ja eläinten hyvinvointia koskevat EU:n vaatimukset ovat maailman tiukimmat: aion 

jatkaa lainsäädännön asteittaista nykyaikaistamista uusimman tieteellisen tiedon pohjalta tasapainottaen keskenään 

kestävyyteen, eettisiin kysymyksiin ja taloustilanteeseen liittyvät näkökohdat ja turvata samalla viljelijöiden 

kilpailukyvyn ja vastata kansalaisten odotuksiin. Aion tehdä yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa tasapuolisten 

toimintaedellytysten varmistamiseksi sisämarkkinoilla ja kansainvälisesti kauppasääntöjen mukaisesti.   

Aion myös varmistaa, että ketään ei vastuualueellani jätetä jälkeen, ja luoda edellytykset aidosti osallistaville 

terveys- ja hyvinvointijärjestelmille, jotka vastaavat oikeudenmukaisesti ihmisten ja eläinten tarpeisiin. 

Miten aiotte toteuttaa sukupuolten tasa-arvon valtavirtaistamista ja ottaa sukupuolinäkökulman huomioon kaikilla 

vastuullanne olevilla politiikanaloilla? 

Miesten ja naisten välinen tasa-arvo on perussopimuksiin kirjattu EU:n perusarvo. Olen nykyisellä toimikaudellani 

sitoutunut vahvasti vahvistamaan sukupuolten tasa-arvoa ja naisten ja tyttöjen voimaannuttamista EU:n 

naapurustossa ja laajentumisalueilla sukupuolten tasa-arvoa koskevan strategian ja sukupuolten tasa-arvon 

edistämistä koskevan kolmannen EU:n toimintasuunnitelman mukaisesti. Tavoitteena on erityisesti ollut, että 

kaikessa vastuualueeseeni kuuluvassa taloudellisessa avussa – kaikilla aloilla – otetaan huomioon 

sukupuolinäkökulma ja että tällaisella avulla tuetaan sukupuolten tasa-arvoa.   

Tarttuisin ylpeästi tilaisuuteen jatkaa työskentelyä Euroopan komission ensimmäisen naispuheenjohtajan 

alaisuudessa voidakseni edistää sukupuolten tasa-arvon valtavirtaistamista ja sukupuolinäkökulman sisällyttämistä 

terveysasioiden ja eläinten hyvinvoinnin alaan.  

Olen myös toteuttanut merkittäviä toimia ja saavuttanut konkreettisia tuloksia sukupuolten tasa-arvon 

vahvistamiseksi Euroopan komissiossa, myös vastuullani olevissa yksiköissä, aiemmassa kirjallisessa 
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vastauksessani Euroopan parlamentille vuonna 2019 esittämäni sitoumuksen mukaisesti: 1. joulukuuta 2019 

naisten osuus naapuruuspolitiikan ja laajentumisneuvottelujen pääosaston ylemmässä johdossa oli 33 prosenttia ja 

keskijohdossa 39 prosenttia – molemmat luvut alle Euroopan komission keskiarvon. Vuoteen 2024 mennessä 

tilanne on parantunut merkittävästi, sillä naisten osuus ylemmässä johdossa on noussut 56 prosenttiin ja 

keskijohdossa 54 prosenttiin – molemmat luvut yli Euroopan komission keskiarvon.  

Näiden kokemusten pohjalta aion jatkaa sukupuolten tasa-arvon edistämistä myös tulevaisuudessa Euroopan 

komissiolle vuosiksi 2024–2029 esitettyjen poliittisten suuntaviivojen mukaisesti. 

Miten aiotte toteuttaa nuorisopolitiikan valtavirtaistamista? 

Olen viimeisten viiden vuoden aikana varmistanut, että nuorten tukemisesta heidän pyrkimyksissään tulee 

monialainen osa suhteitamme kumppanimaihin ja tukeamme näille maille.  

Olimme Euroopan nuorison teemavuoden 2022 puitteissa kehittämässä ja panemassa täytäntöön kaikkien aikojen 

ensimmäistä poliittista kehystä strategiselle kumppanuudelle maailman nuorison kanssa eli EU:n ulkoiseen 

toimintaan liittyvää nuorisotoimintasuunnitelmaa vuosiksi 2022–2027. Olemme tässä yhteydessä vahvistaneet 

Young Mediterranean Voices -ohjelmaa, jolla tuetaan nuorten yhteistyötä julkisissa asioissa sekä paikallisissa ja 

alueellisissa muutosaloitteissa Välimeren molemmin puolin; Erasmus+ -ohjelmaa, jolla tuetaan nuorisoasioihin 

liittyvien valmiuksien kehittämistä Länsi-Balkanilla ja eteläisen Välimeren alueella; EU4Youth-ohjelmaa, jolla 

edistetään nuorten osallistumista ja johtajuutta päätöksenteossa osana itäistä kumppanuutta erityisesti Ukrainassa, 

sekä nuorten Eurooppa-lähettiläiden verkostoa Länsi-Balkanilla ja itäisen kumppanuuden maissa sekä 

hyväntahdonlähettiläitä eteläisellä naapuruusalueella.  

Nuorten terveyden, mielenterveyden ja hyvinvoinnin osalta  päätimme vahvistaa terveydenhuoltojärjestelmiä 

(puuttua eriarvoisuuteen ja edetä kohti yleistä sairausvakuutusturvaa) ja tukea kattavia, turvallisia, osallistavia ja 

lapsi- ja nuorisoystävällisiä terveyspalveluja, mukaan lukien mielenterveyspalvelut ja digitaaliset terveyspalvelut 

kumppanimaissamme. Monien alueellisten tapahtumien lisäksi kutsuimme nuorison teemavuoden aikana yli 150 

opiskelijaa näiltä kolmelta alueelta vierailulle Brysseliin Euroopan nuorison teemavuoden kunniaksi. 

Toimikaudellani vuosina 2021–2023 nuorisoon liittyviin toimiin osoitettiin yli 966 miljoonaa euroa, mikä on yli 

60 prosenttia enemmän kuin kolmen edellisen vuoden aikana (594 miljoonaa euroa vuosina 2018–2020). Näitä 

toimia ovat esimerkiksi koulutusinfrastruktuurin parantaminen Montenegrossa, Kosovon nuorten 

vaikutusmahdollisuuksien lisääminen kokemuksiin pohjautuvan oppimisen ohjelman avulla, muita heikommassa 

asemassa oleville lapsille ja nuorille suunnatun laadukkaan koulutuksen lisääminen Jordaniassa ja Libanonissa, 

vihreiden ja digitaaliaikaan valmiiden koulujen tukeminen Tunisiassa sekä nuorten yrittäjyyden tukeminen 

Erasmus nuorille yrittäjille -ohjelman tai työllisyyttä ja yrittäjyyttä koskevan EU4Youth-mekanismin kautta. 

Lisäksi annoimme tukea nuorisotyöllisyysohjelmille Bosnia ja Hertsegovinassa, ja EU4Schools-ohjelman kautta 

olemme jo saaneet valmiiksi 57 koulua ja parantaneet noin 25 000 opiskelijan, lapsen ja opettajan 

oppimisolosuhteita Albaniassa vuonna 2019 tapahtuneen tuhoisan maanjäristyksen jälkeen. Ukrainassa tuemme 

koulujen jälleenrakentamista ja kunnostamista kautta koko maan (100 miljoonalla eurolla). 

Lisäksi pidän ensiarvoisen tärkeänä sitä, että politiikkaamme suunniteltaessa pyritään aktiivisesti etsimään ja 

ottamaan huomioon nuorten näkemykset niin EU:ssa kuin myös kumppanimaissa. Oveni ovat aina olleet auki 

nuorelle sukupolvelle. Minulla oli toimikaudellani tilaisuus tavata monia nuorten ja opiskelijoiden ryhmiä EU:n 

laajentumisprosessissa mukana olevilta alueilta ja EU:n naapurialueilta, olipa kyse sitten tutustumisesta muun 

muassa nuorisohankkeisiin, tietotekniikkainfrastruktuuripalveluihin, kouluihin tai sairaaloihin tai heidän 

ottamisestaan vastaan Berlaymontissa.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, jatkan terveysasioista ja eläinten hyvinvoinnista vastaavana komission jäsenenä 

samaa lähestymistapaa sen varmistamiseksi, että tekemämme päätökset ovat pitkäkestoisia ja niissä otetaan 

huomioon tulevaisuuden vaatimukset. Järjestän alkajaisiksi ensimmäisen vuotuisen nuorisopoliittisen 

vuoropuhelun ensimmäisten sadan päivän kuluessa toimeksiantokirjeeni mukaisesti. Aion myös keskittyä 

sosiaalisen median ja liiallisen ruutuajan vaikutuksiin ihmisiin ja painottaa erityisesti nuoria ja heidän 

hyvinvointiaan ja mielenterveyttään – tämäkin sopusoinnussa toimeksiantokirjeeni kanssa. Minusta on 

äärimmäisen tärkeää korostaa nuorten terveyspolitiikassa ennaltaehkäisyä pitkän aikavälin investointina nuorten 

tulevaisuuteen.  

Mitä takeita riippumattomuudestanne voitte antaa Euroopan parlamentille ja miten varmistatte, ettei mikään 

aiempi, nykyinen tai tuleva toimintanne aseta kyseenalaiseksi tehtävienne hoitoa komissiossa? 
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Velvollisuuteni on edelleen noudattaa tiukimpia eettisiä normeja ja velvollisuuksia Euroopan unionista tehdyn 

sopimuksen (SEU) 17 artiklan 3 kohdan ja Euroopan unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen (SEUT) 245 ja 

339 artiklan sekä komission jäsenten toimintasääntöjen mukaisesti.  

Olen täyttänyt sidonnaisuuksiani koskevan ilmoituksen, ja se on yleisön saatavilla. Jos sidonnaisuuksissani 

tapahtuu muutoksia, tulen päivittämään ilmoitustani. Pyrin myös välttämään tilanteita, joissa puolueettomuuteni 

ja riippumattomuuteni voitaisiin asettaa kyseenalaiseksi, ja ilmoitan komission puheenjohtajalle kaikista 

tilanteista, joihin voisi liittyä eturistiriitoja. 

Noudatan toimintasäännöissä vahvistettuja avoimuusvelvoitteita EU:n politiikan laatimiseen ja täytäntöönpanoon 

liittyvissä asioissa ja tapaan ainoastaan sellaisia ammattialajärjestöjä/edunvalvojia tai itsenäisiä 

ammatinharjoittajia, jotka on rekisteröity avoimuusrekisteriin. 

Kuten olen tehnyt viimeisten viiden vuoden aikana, aion edelleen julkaista tietoja matkakuluistani ja kertoa 

matkojeni tarkoituksesta ja päämäärästä tarkemmin valokuvien ja videoiden avulla ja julkaisemalla niistä 

selostuksia tiedotusvälineissä ja sosiaalisessa mediassa.   

Jotta avoimuus ja julkinen valvonta toteutuisivat, kaikista kokouksistani ilmoitetaan edelleen asianmukaisesti 

Euroopan komission virallisilla kalenterisivustoilla. Virallisella kotisivullani julkaistaan jatkossakin kaikki julkiset 

puheeni ja lausuntoni niiden esittämispäivänä. 

Noudatan tiukimpia eettisiä velvoitteita. Tämä koskee myös lahjojen, vieraanvaraisuuden, kunnianosoitusten ja 

palkintojen vastaanottamista. Tämä koskee myös ulkopuolista toimintaa toimikauden aikana sekä toimikauden 

jälkeistä toimintaa. Aion käyttää komission taloudellisia ja muita resursseja erittäin varovaisesti. 

2. Vastuualueen hoito ja yhteistyö Euroopan parlamentin kanssa  

Sitoudutteko tiedottamaan parlamentille asianmukaisesti toimistanne ja yksikköjenne toimista? Miten katsotte 

olevanne vastuussa parlamentille? 

Millä tavoin olette valmis sitoutumaan yhteydenpitoon parlamentin kanssa ja läsnäoloon parlamentissa sekä 

valiokunnissa että täysistunnossa sekä avoimuuteen, yhteistyöhön ja parlamentin kantojen ja 

lainsäädäntöaloitteita koskevien pyyntöjen tehokkaaseen seurantaan? Oletteko valmis antamaan suunnitteilla 

olevia aloitteita ja käynnissä olevia menettelyitä koskevia ajankohtaisia tietoja ja asiakirjoja parlamentille 

tasaveroisesti neuvoston kanssa? 

Tehtävä ja yhteistyö Euroopan parlamentin ja sen valiokuntien kanssa 

Kuten viimeisten viiden vuoden aikana, yhteistyö Euroopan parlamentin kanssa on minulle ensiarvoisen tärkeää. 

Olen edustanut Euroopan komissiota yhteensä 43 täysistunnossa. Naapuruuspolitiikasta ja laajentumisesta 

vastaavana komission jäsenenä osallistuin 31:een valiokuntatasolla järjestettyyn kokoukseen. Tähän sisältyi muun 

muassa virallisia vuoropuheluja vastuualueeseeni kuuluvista rahoitusvälineistä (seitsemän naapuruus-, kehitys- ja 

kansainvälisen yhteistyön välineestä ja kuusi liittymistä valmistelevasta tukivälineestä). Tässä yhteydessä olen 

myös pitänyt tärkeänä, että kaikki keskeiset ehdotukset ja kertomukset (kuten neljä vuotuista laajentumispakettia) 

esitetään parlamentille viipymättä asianomaisessa valiokunnassa (ulkoasiainvaliokunta) jo sinä päivänä, jona ne 

hyväksytään. Olen tehnyt yhteistyötä Euroopan parlamentin ja sen valiokuntien kanssa politiikan laadinnan ja 

poliittisen vuoropuhelun kaikissa vaiheissa.  

Aion luoda Euroopan parlamentin jäsenten kanssa terveysasioiden ja eläinten hyvinvoinnin alalla hyvin tiiviin 

yhteistyösuhteen, joka perustuu keskinäiseen luottamukseen ja rakentavaan vuoropuheluun. Uskon vakaasti, että 

tämä on olennaisen tärkeää, jotta voidaan varmistaa kansalaisten luottamus toimintalinjoihimme ja 

toimielimiimme ja niiden julkinen valvonta sekä auttaa torjumaan disinformaatiota.  

EU:n toimielinjärjestelmän toiminta ja EU:n päätöksentekojärjestelmän tehokkuus ja legitimiteetti edellyttävät 

tuloksellista toimielinten välistä yhteistyötä. Se perustuu tiettyihin ohjaaviin periaatteisiin, joita olen täysin 

sitoutunut noudattamaan, ja aion varmistaa, että vastuullani olevat yksiköt noudattavat samaa lähestymistapaa. 

Näitä periaatteita ovat avoimuus, keskinäinen luottamus, tehokkuus ja säännöllinen tietojenvaihto. Nämä 

periaatteet välittyvät komission puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisista suuntaviivoista, 

joissa myös korostetaan aikomusta vahvistaa Euroopan parlamentin ja komission välistä erityissuhdetta. Jos 
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nimitykseni komissaariksi vahvistetaan, aion edistää tätä tavoitetta ja noudattaa samalla kaikilta osin vuoden 2010 

puitesopimusta ja vuonna 2016 tehtyä toimielinten välistä sopimusta paremmasta lainsäädännöstä.  

Olen poliittisten suuntaviivojen mukaisesti täysin valmis osallistumaan Euroopan parlamentin kokouksiin, kuten 

täysistuntoihin, valiokuntakokouksiin, kolmikantaneuvotteluihin ja kahdenvälisiin tapaamisiin Euroopan 

parlamentin jäsenten kanssa. Aion varmistaa, että Euroopan parlamentille tiedotetaan kaikesta vastuualueeseeni 

kuuluvasta merkittävästä kehityksestä, ja olen täysin tietoinen parlamentin ja neuvoston yhdenvertaisen kohtelun 

tärkeydestä sikäli kuin on kyse kokouksiin pääsystä sekä kannanottojen tai muiden tietojen toimittamisesta. 

Avoimuus 

Komission puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisissa suuntaviivoissa korostetaan, että 

kansalaisten luottamuksen palauttamiseksi unioniin sen toimielinten olisi oltava avoimia ja noudatettava 

moitteettomasti läpinäkyvyyteen liittyviä periaatteita. Tämä edellyttää sitä, että kansalaiset ovat tietoisia muun 

muassa komission lainsäädäntöprosessissa edistämistä kannoista. Toimielinten välisen yhteistyön lujittaminen 

parantamalla legitimiteettiä ja lisäämällä vastuuvelvollisuutta tehostaa EU:n toimintaa ja edistää sen hyvää 

hallintotapaa. 

Tästä syystä olen täysin sitoutunut toteuttamaan Euroopan parlamentin ja komission välisistä suhteista tehdyn 

puitesopimuksen ja avoimuudesta ja paremmasta lainsäädännöstä tehtyjen toimielinten välisten sopimusten laaja-

alaiset määräykset, jotka koskevat avoimuutta ja tiedonkulkua. Erityisesti aion varmistaa, että näitä määräyksiä 

noudatetaan jäsennellyssä vuoropuhelussa ja muussa yhteydenpidossa parlamentin valiokuntien kanssa. 

Aion myös aktiivisesti edistää komission pyrkimyksiä tiedottaa kansalaisille sen roolista EU:n 

toimielinrakenteessa. Varmistan myös, että vastuualueeseeni kuuluvat toimintapoliittiset ehdotukset perustuvat 

asiantuntijoiden ja yleisön asianmukaiseen kuulemiseen parempaa sääntelyä koskevien periaatteiden mukaisesti.   

Lainsäädäntöaloitteita koskevien parlamentin kantojen ja pyyntöjen seuranta 

Komission puheenjohtajaksi valittu Ursula von der Leyen on selkeästi sitoutunut antamaan parlamentille 

vahvemman roolin lainsäädännön alullepanossa ja muotoilussa. Hän on nykyisten perussopimusmääräysten 

nojalla korostanut, että parlamentin jäsenten enemmistön hyväksymien päätöslauselmien jatkotoimena hänen 

komissionsa antaa lainsäädäntöehdotuksen ottaen kaikilta osin huomioon suhteellisuutta, toissijaisuutta ja 

parempaa lainsäädäntöä koskevat periaatteet.  

Olen täysin samaa mieltä tästä tavoitteesta ja aion varmistaa, että komissio toimii sen mukaisesti toimivaltaani 

kuuluvilla aloilla. Osana sitoutumista syvempään kumppanuuteen Euroopan parlamentin kanssa aion tehdä 

parlamentin kanssa yhteistyötä SEUT-sopimuksen 225 artiklan nojalla annettavissa päätöslauselmissa. Uskon 

vakaasti, että tämä parantaa vuoropuhelua, lisää luottamusta ja edistää yhteistyötä yhteisen tavoitteen 

saavuttamiseksi.  

Aion huolehtia myös siitä, että vastuualueeseeni kuuluviin Euroopan parlamentin jäsenten komissiolle esittämiin 

kysymyksiin vastataan nopeasti ja täsmällisesti. Tulen Euroopan parlamentin täysistunnon ja valiokuntien 

kuultavaksi aina kun minua pyydetään vastaamaan kysymyksiin. 

Tiedotus ja asiakirjat 

Olen täysin tietoinen siitä, että tietojen ja asiakirjojen toimittaminen on erittäin tärkeää Euroopan parlamentin ja 

komission välisen kumppanuuden syventämiseksi. Sen vuoksi lupaan kaikilta osin noudattaa näiden kahden 

toimielimen välisistä suhteista tehdyn puitesopimuksen ja paremmasta lainsäädännöstä tehdyn toimielinten välisen 

sopimuksen määräyksiä. Lissabonin sopimuksen mukaan parlamentti ja neuvosto ovat tasavertaisia lainsäätäjiä. 

Aion varmistaa, että tätä periaatetta kunnioitetaan myös siinä, miten tietoja jaetaan vastuualueillani. 

Ympäristön, kansanterveyden ja elintarvikkeiden turvallisuuden valiokunnan kysymykset 

3. Millä tavoin aiotte vahvistaa terveydenhuoltojärjestelmien häiriönsietokykyä, varmistaa hoidon ja 

lääkinnällisten tuotteiden saatavuuden ja kohtuuhintaisuuden EU:ssa sekä edistää EU:n tutkimusta ja 

kilpailukykyä lääkealalla? Toteutetuista toimista huolimatta EU on edelleen jakautunut terveydenhuollon ja 

lääkkeiden saatavuuden suhteen, mikä vaikuttaa sekä potilaiden elämänlaatuun EU:ssa että heidän 

mahdollisuuteensa parantua sairauksista. Miten aiotte terveysasioista vastaavana komission jäsenenä, myös 
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yhteistyössä EU:n jäsenvaltioiden kanssa, vähentää tällaisia terveyseroja, torjua lääkepulaa, puuttua 

terveydenhuollon ammattihenkilöpulaan ja varmistaa, että kaikki eurooppalaiset saavat parasta hoitoa 

riippumatta asuinpaikastaan unionissa? Tarjoaako rajatylittävää terveydenhuoltoa koskevan direktiivin 

tarkistaminen mielestänne asiaan ratkaisun? Mitä voitte jo sanoa kriittisiä lääkkeitä koskevasta säädöksestä tätä 

taustaa vasten? Millä tavoin tällä säädöksellä voidaan parantaa valmiuksia reagoida terveyskriiseihin, vähentää 

riippuvuutta kolmansista maista tuotavista kriittisistä lääkkeistä ja ainesosista, vastata terveydenhuollon kriittisiin 

tarpeisiin sekä parantaa samalla saatavuutta ja lisätä kohtuuhintaisuutta? Miten aiotte varmistaa, että EU edistää 

uusien lääkkeiden tai hoitojen tutkimusta ja kehittämistä erityisesti harvinaisia sairauksia varten ja lisää 

kilpailukykyään, innovointikykyään ja strategista riippumattomuuttaan sekä varmistaa samalla potilaiden pääsyn 

hoitoon? Mikä on mielestänne kytkös eurooppalaiseen bioteknologiasäädökseen? Mikä on mielestänne 

EU4Health-ohjelman rooli tässä yhteydessä, erityisesti kun otetaan huomioon hiljattain ehdotetut 

budjettileikkaukset?   

Viime vuosina EU:n terveydenhuoltojärjestelmien häiriönsietokykyä ovat koetelleet yhä useammat haasteet. Ne 

ovat osoittaneet, että terveydenhuoltojärjestelmien on vahvistettava valmiuksiaan ennakoida häiriöitä ja 

rakennemuutoksia ja sopeutua niihin. Kun terveydenhuoltojärjestelmien heikkouksia korjataan, ne pystyvät 

jatkossakin tarjoamaan EU:n kansalaisille huippulaatuista terveydenhuoltoa, ja näin myös autetaan jäsenvaltioita 

varmistamaan niiden kestävyys. Samalla pystytään tuottamaan parempia terveystuloksia. Terveyspolitiikalla on 

nykyään myös paljon vahvempi eurooppalainen ulottuvuus. Talouspolitiikan eurooppalainen ohjausjakso ja 

maakohtaiset suositukset sekä OECD:n työ ja EU:n terveysjärjestelmien ja -politiikkojen eurooppalaisen 

seurantakeskuksen työ EU:n terveydentilan parissa ovat arvokkaita resursseja tämän työn tukemiseksi. Jos 

nimitykseni vahvistetaan, aion jatkaa tätä työtä terveydenhuoltojärjestelmien vahvistamiseksi EU:n toimivallan 

rajoissa. 

Terveydenhuoltojärjestelmämme ovat riippuvaisia digitaaliteknologiasta, joten yksi niiden häiriönsietokyvyn 

keskeisistä näkökohdista on niiden kyberturvallisuus. Jos nimitykseni vahvistetaan, yksi ensimmäisistä toimistani 

olisi poliittisissa suuntaviivoissa esitetty sairaaloiden ja terveydenhuoltopalvelujen tarjoajien kyberturvallisuutta 

koskevan toimintasuunnitelman toteuttaminen tiiviissä yhteistyössä teknologisesta omavaraisuudesta, 

turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa. 

Tehokkaiden, korkealaatuisten ja turvallisten lääkinnällisten tuotteiden saatavuus on olennaisen tärkeää hyvin 

toimivien terveydenhuoltojärjestelmien kannalta. Tarvitsemme sääntelykehyksen, joka soveltuu 

terveydenhuoltoalan nopeaan teknologiseen muutokseen. Tämä on huhtikuussa 2023 ehdotetun EU:n 

lääkelainsäädännön uudistamisen tavoite. Näin luotaisiin nykyaikainen, yksinkertaistettu ja kannustava 

sääntelykehys, jonka pohjalta investoiminen innovatiivisten lääkkeiden tutkimukseen ja kehittämiseen EU:ssa olisi 

yritysten kannalta houkuttelevampaa. Mukana olisi myös harvinaisiin sairauksiin tarkoitettuja lääkkeitä koskevia 

erityisiä kannustimia. Katson, että tämä uudistus on tulevan työn kulmakivi, ja jos nimitykseni vahvistetaan, aion 

tehdä kaikkeni tukeakseni lainsäätäjiä uudistuksen päätökseen saattamisessa. 

Kuten Euroopan parlamentti on itse korostanut, EU:ssa hyväksytyt innovatiiviset lääkkeet eivät tule riittävän 

nopeasti potilaiden ulottuville eivätkä ole yhtäläisesti kaikkien saatavilla. Joissakin läntisissä ja suuremmissa 

jäsenvaltioissa potilailla on käytettävissään 90 prosenttia vasta hyväksytyistä lääkkeistä, kun taas joissakin Etelä- 

ja Keski-Euroopan jäsenvaltioissa ja pienemmissä jäsenvaltioissa tämä osuus voi olla alle 20 prosenttia. 

Ehdotetulla uudistuksella edistetään lääkkeiden nopeampaa saatavuutta potilaille kaikissa jäsenvaltioissa ja 

rinnakkaisvalmisteiden ja biosimilaarilääkkeiden nopeampaa tuloa markkinoille. Lääkkeiden saatavuuden 

tukemisen lisäksi, ja tietenkin lääkealan uudistusta koskevien neuvottelujen tuloksen mukaan, tarkastelisin myös 

muita kuin lainsäädäntötoimia, joilla voitaisiin täydentää uudistusta. Tarkoituksenani on tukea edelleen 

toimivaltaisten viranomaisten välistä vapaaehtoista yhteistyötä lääkkeiden kustannustehokkuuden ja 

kohtuuhintaisuuden alalla. 

Terveydenhuollon työvoimapula on erityinen haaste monissa eri jäsenvaltioissa, ja se vaikuttaa moniin alan eri 

ammatteihin. Terveydenhuollon ammattihenkilöiden epätasainen jakautuminen on haaste ainakin puolessa 

jäsenvaltioista, minkä seurauksena muodostuu lääkärivajeesta kärsiviä alueita. Tämä ongelma vain pahenee, koska 

terveydenhuoltopalvelujen kysynnän odotetaan kasvavan. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion myös tukea tulevan 

ihmisistä, osaamisesta ja varautumisesta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan työtä ja auttaa luomaan 

yhtenäisen kehyksen pitkäaikaishoidon työvoimahaasteisiin vastaamiseksi. 

Lääkepula on sekin pitkäaikainen ongelma EU:ssa, ja se vaikuttaa vakavasti potilaiden elämänlaatuun kaikkialla 

Euroopassa. Komissio laajensi Euroopan parlamentin päätöslauselman mukaisesti EMAn toimeksiantoa siten, että 

se kattaa kriittisen pulan koordinoidun ja yhteistyöhön perustuvan hallinnoinnin EU:n tasolla kriisiaikoina. 
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Lääkealan uudistukseen sisältyy myös vahvoja sääntelytoimenpiteitä, joilla pyritään ehkäisemään ja lieventämään 

lääkepulaa ja vahvistamaan toimitusketjuja. Käytössä on myös muita kuin lainsäädännöllisiä toimenpiteitä, ja uusi 

kriittisten lääkkeiden allianssi on arvokas foorumi edistymisen kartoittamiselle. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, pyrin täydentämään lääkealan uudistuksessa ehdotettuja toimenpiteitä ehdotuksella 

kriittisiä lääkkeitä koskevaksi säädökseksi. Säädös tarjoaisi koordinoidun toimintamallin kriittisten lääkkeiden 

vakavan pulan torjumiseen. Sillä pyrittäisiin vahvistamaan toimitusketjujen häiriönsietokykyä ja 

monipuolistamaan niitä sekä vähentämään riippuvuutta EU:n ulkopuolisista maista kriittisten lääkkeiden ja niiden 

ainesosien osalta ja samalla pitämään lääkkeet kohtuuhintaisina. Varmistaisin, että komission 

vaikutustenarvioinnissa tarkastellaan kaikkia mahdollisia toimintavaihtoehtoja. Harkittavia vaihtoehtoja voisivat 

olla muun muassa hankintatoimenpiteet kysynnän ennakoitavuuden parantamiseksi, toimenpiteet Euroopan 

valmistuskapasiteetin ylläpitämiseksi ja vahvistamiseksi sekä strategisten kumppanuuksien kehittäminen 

toimitusketjujen monipuolistamiseksi.  

Maailmanlaajuisen kilpailukykymme parantamiseksi meidän olisi tehtävä enemmän säilyttääksemme innovoinnin 

taloutemme ytimessä ei pelkästään uusien lääketieteellisten läpimurtojen edistäjänä vaan myös eri puolilta 

maailmaa tulevien osaajien ja investointien houkuttelemiseksi EU:n terveydenhuoltoalalle. Bioteknologia, tekoäly 

ja eurooppalaisesta terveysdata-avaruudesta saatu data ovat strategisesti tärkeitä EU:n pitkän aikavälin 

kilpailukyvyn kannalta. Ne voivat auttaa kehittämään uusia hoitoja, valmistusprosesseja ja innovatiivisia tuotteita, 

myös harvinaisia sairauksia varten, asettamalla terveystiedot turvallisesti saataville tutkimusta varten. Potilaat taas 

voivat jakaa tietojaan terveydenhuoltopalvelujen tarjoajien kanssa ja välttää tarpeettomia testejä.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, yksi tärkeimmistä prioriteeteistani on esittää bioteknologiasäädös, jonka avulla EU:n 

bioteknologia-ala nousee uudelleen maailmanlaajuiseen johtoasemaan ja jonka turvin alaa voidaan tarvittaessa 

tukea. Säädöksellä pyritään osana laajempaa Euroopan biotieteiden strategiaa tekemään EU:n sääntely-

ympäristöstä yksinkertaisempi ja suotuisampi innovoinnille, houkuttelemaan innovoijia ja sijoittajia tekemään 

tutkimusta ja helpottamaan bioteknologian tuomista laboratoriosta tehtaaseen ja markkinoille sen mukaisesti, mitä 

poliittisissa suuntaviivoissa todetaan startup-yritysten ja nopeasti kasvavien yritysten kannustamisesta. Samalla 

meidän on myös parannettava tutkijoiden, yrittäjien ja työvoiman T&K- ja bioteknologista osaamista.  

Rajatylittävää terveydenhuoltoa koskeva direktiivi parantaa merkittävästi EU:n kansalaisten mahdollisuuksia 

saada sairaanhoitoa. Sen täytäntöönpanoon on kuitenkin kiinnitettävä edelleen huomiota. Vuoden 2022 

arvioinnissa vahvistettiin, että direktiivi tuo lisäarvoa EU:n kansalaisille, vaikka on myös totta, että suurinta osaa 

rajatylittävästä terveydenhuollosta hallinnoidaan edelleen tosiasiallisesti sosiaaliturvan yhteensovittamisen 

keinoin. Direktiivillä on ollut suuri merkitys esimerkiksi siten, että jotkin sen keskeisistä osatekijöistä (kuten 

sähköinen terveydenhuolto, harvinaisten sairauksien eurooppalaiset osaamisverkostot ja terveysteknologian 

arviointi) ovat johtaneet aloitteiden ja lainsäädännön laatimiseen. Seuraava arviointi tehdään vuonna 2027, jolloin 

meidän on tarkasteltava huolellisesti direktiivin käytännön täytäntöönpanoa ja sen mahdollista tehostamista.  

EU4Health-ohjelma on edistänyt merkittävästi EU:n terveysaloitteita erittäin haastavissa olosuhteissa. Aion tehdä 

tiivistä yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa, jotta tätä ohjelmaa hyödynnettäisiin terveydenhuollon saatavuuden ja 

tulosten tasapuolisuuden edistämiseksi kaikkialla unionissa. Jos nimitykseni vahvistetaan, jatkaisin 

kumppanuuksien ja innovatiivisten rahoitusratkaisujen hyödyntämistä terveydenhuoltojärjestelmien, 

tutkimusvalmiuksien ja digitaalisen terveydenhuollon parantamiseksi edelleen. Julkisen rahoitustuen ja julkisten 

investointien osalta ensisijaisena tavoitteena olisi tällä hetkellä oltava Next Generation EU -välineen ja nykyisen 

talousarvion kautta saatavilla olevien varojen käytön varmistaminen. Seuraava monivuotinen rahoituskehys 

tarjoaa tulevaisuudessa tilaisuuden tehdä varainkäytöstämme kohdennetumpaa, yksinkertaisempaa ja 

vaikuttavampaa.  

Meidän on edelleen vahvistettava ennaltaehkäisyä, häiriönsietokykyä ja kilpailukykyä terveyspolitiikan ja 

kohdennettujen investointien avulla. Eurooppa tarvitsee vahvaa, kilpailukykyistä ja innovatiivista lääkealaa, ja sen 

on hyödynnettävä parhaalla mahdollisella tavalla bioteknologian vallankumous. Poliittisissa suuntaviivoissa 

tehtiin selväksi, että meidän on investoitava innovointiin ja teknologiaan, jotka muovaavat talouttamme ja auttavat 

meitä tarvittavien siirtymien toteuttamisessa: tämän on oltava painopisteemme. 

4. Mitkä ovat konkreettiset suunnitelmanne mikrobilääkeresistenssin torjumiseksi kansallisella, EU:n ja 

kansainvälisellä tasolla yhteinen terveys -lähestymistavan mukaisesti ympäristön, ihmisten ja eläinten terveyden 

osalta? Mitä lisätoimenpiteitä aiotte toteuttaa lääkelainsäädännön tarkistuksessa jo ehdotettujen toimenpiteiden 

lisäksi sekä ihmis- että eläinlääkintäalalla? Miten aiotte puuttua lääkepulaan ja varmistaa mikrobilääkkeiden ja 

diagnostisten välineiden saatavuuden varmistaen samalla maltillisen käytön ja käytön hallinnan? Esitättekö 
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päivitetyn luettelon ihmisten käyttöön tarkoitetuista antibiooteista? Koska tutkimus ja innovointi ovat olennainen 

osa mikrobilääkeresistenssin torjuntaa, miten aiotte kannustaa sekä julkista että yksityistä tutkimusta ja 

innovointia tällä alalla?  Aiotteko tarkastella hyödyntämättömiä lääkinnällisiä vastatoimia, kuten bakteriofageja? 

Mikrobilääkeresistenssi on vakava maailmanlaajuinen terveysuhka. Emme voi jättää huomiotta YK:n arvioita, 

joiden mukaan vuoteen 2050 mennessä maailmassa saattaa kuolla vuosittain 10 miljoonaa ja pelkästään 

Euroopassa 390 000 ihmistä, jos emme ryhdy toimiin tosissamme. Lisäksi tulevat taloudelliset kustannukset, jotka 

ovat arviolta 11,7 miljardia euroa vuodessa Euroopassa terveydenhuoltokustannusten nousun ja tuottavuuden 

menetysten vuoksi.  

Sen vuoksi on ratkaisevan tärkeää tehostaa mikrobilääkeresistenssin torjuntatoimia. Viime vuonna annettu 

neuvoston suositus EU:n toimien tehostamisesta mikrobilääkeresistenssin torjumiseksi yhteinen 

terveys -lähestymistavan mukaisesti oli tärkeä virstanpylväs erityisesti sen vuoksi, että siinä esitettiin konkreettisia 

ja mitattavissa olevia suositeltuja tavoitteita, jotka on määrä saavuttaa vuoteen 2030 mennessä. Jäsenvaltioille 

suositellaan toimia, jotka koskevat seurantaa, infektioiden ehkäisyä ja torjuntaa, mikrobilääkkeiden käytön 

hallintaa ja niiden maltillista käyttöä sekä tietoisuuden lisäämistä. Komissio tukee näitä jäsenvaltioiden toimia.  

Edistymisen seuranta voisi olla tärkeä teema tämän alan täytäntöönpanotyössä, ja edistymistä näiden tavoitteiden 

saavuttamisessa voitaisiin seurata vuosittain. Komissio päättää vuonna 2027 seuraavista vaiheista samalle vuodelle 

suunnitellun neuvoston suositusta koskevan täytäntöönpanokertomuksen perusteella.  

Aiomme myös laatia uudet infektioiden ehkäisyä ja torjuntaa koskevat ohjeet, joilla tuetaan jäsenvaltioiden toimia 

erityisesti sairaaloissa, jotka kantavat suuren osan mikrobilääkeresistenssin aiheuttamasta taakasta. Euroopan 

tautienehkäisy- ja -valvontakeskus voi olla tässä merkittävä tuki. 

Eläinlääkkeiden osalta jäsenvaltiot raportoivat vuosittain tietoja mikrobilääkkeiden myynnistä ja käytöstä. Niiden 

pohjalta voidaan todeta, että yli puolet Pellolta pöytään -strategian mukaisesti odotettavissa olevasta eläinten 

mikrobilääkkeiden myynnin vähenemisestä on jo toteutunut. Kun myynnin ja käytön suuntaukset käyvät ajan 

mittaan selviksi, voimme arvioida kohdennettujen lisätoimenpiteiden tarvetta. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, keskityn myös tällä alalla mikrobilääkeresistenssiin ja eläinlääketieteeseen liittyvien 

velvoitteiden soveltamiseen ja täytäntöönpanoon kaikissa jäsenvaltioissa, myös tarkastusten avulla (tämä koskee 

myös eläinlääkeasetuksesta ja lääkerehuasetuksesta johtuvia velvoitteita). Tämä pätee myös EU:n ulkopuolisiin 

maihin, jotka haluavat viedä eläimiä ja eläintuotteita unioniin, sillä niiden on noudatettava sääntöjämme olla 

käyttämättä mikrobilääkkeitä kasvun edistämiseen tai mikrobilääkkeitä, jotka on varattu ihmisillä esiintyvien 

infektioiden hoitoon EU:ssa. Jos esiin tulee uusia tietoja, joilla on merkitystä eläinlääkeasetuksen mukaisesti 

ihmisille varattujen mikrobilääkkeiden luettelon mahdollisen tarkistamisen kannalta, niiden pohjalta olisi 

toimittava viipymättä.  

Olemme kaikki yhtä mieltä siitä, että uusia mikrobilääkkeitä on kehitettävä kiireellisesti. Mikrobilääkkeiden 

käytön vähentäminen vaikuttaa kuitenkin myyntimäärään ja siten myyntiluvan haltijoiden investointien tuottoon. 

Tämä on merkittävä syy liian vähäisiin investointeihin tällä alalla ja siihen, miksi tarvitaan lisäkannustimia 

innovatiivisten mikrobilääkkeiden kehittämiseen ja mikrobilääkkeiden saatavuuden varmistamiseen.  

Jotta tämä markkinoiden toimintapuute saataisiin korjattua, ehdotettuun lääkealan uudistukseen sisältyi 

innovatiivinen dokumentaatiosuojaan oikeuttava seteli, jolla on tarkoitus luoda erityinen kannustin kehittää uusia 

läpimurtomikrobilääkkeitä, jotka ovat tehokkaita mikrobilääkeresistenssiä vastaan. Siihen sisältyi myös 

toimenpiteitä, joilla edistetään mikrobilääkkeiden maltillista käyttöä, seurataan vastustuskykyä niille ja ehkäistään 

lääkepulaa sekä tehostetaan lääkkeiden mahdollisten ympäristövaikutusten arviointia. Olenkin tämän vuoksi 

erittäin tyytyväinen siihen, että parlamentti on korostanut mikrobilääkeresistenssiä koskevia toimenpiteitä 

ensimmäisen käsittelyn kannassaan, ja jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion tehdä kaikkeni 

tukeakseni parlamenttia ja neuvostoa neuvotteluissa, jotta voidaan varmistaa onnistunut lopputulos erityisesti 

tämän kriittisen ongelman osalta. 

Ehdotetussa lääkealan uudistuksessa esitettyjen toimenpiteiden lisäksi poliittisissa suuntaviivoissa esitetyllä 

suunnitellulla ehdotuksella kriittisiä lääkkeitä koskevaksi säädökseksi olisi merkittävä vaikutus mikrobilääkkeiden 

tarjontaan. Monia mikrobilääkkeitä pidetään kriittisinä lääkkeinä, joten niidenkin tapauksessa olisi hyötyä 

toimista, joilla puututaan kriittisten lääkkeiden vajeeseen muun muassa korjaamalla toimitusketjun heikkouksia, 

jotka edesauttavat tällaisen lääkepulan syntymistä.  
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Jos nimitykseni komission jäseneksi vahvistetaan, aion maailmanlaajuisella tasolla tehdä yhteistyötä 

jäsenvaltioiden ja kumppaneidemme kanssa äskettäin hyväksytyn mikrobilääkeresistenssiä koskevan 

Yhdistyneiden kansakuntien julistuksen täytäntöönpanemiseksi. Julistuksessa tunnustetaan tarve edistää yhteinen 

terveys -lähestymistapaa, asetetaan konkreettisia tavoitteita ja annetaan erityiselle neljän osapuolen 

yhteistyökumppanuudelle tehtäväksi perustaa vuonna 2025 riippumaton paneeli näytön keräämiseksi 

mikrobilääkeresistenssin vastaisten toimien tueksi ohjaamaan YK:n jäsenvaltioita niiden kansallisissa toimissa. 

Kannatan myös mikrobilääkeresistenssiä koskevan monenvälisen erityisrahaston rahoittajien määrän lisäämistä. 

Rahasto on keskeinen mikrobilääkeresistenssiin keskittyvä rahoituslähde. Rahastolla on keskeinen rooli tuettaessa 

kansallisten toimintasuunnitelmien täytäntöönpanoa matalan ja keskitulotason maissa.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, sitoudun siis tehostamaan toimiamme mikrobilääkeresistenssin hillitsemiseksi 

kaikilla tasoilla ja kaikilla asiaankuuluvilla aloilla yhteinen terveys -lähestymistavan mukaisesti. Aion tehdä 

yhteistyötä teidän – Euroopan parlamentin jäsenten –, neuvoston, sidosryhmien ja kansainvälisten kumppaniemme 

kanssa tämän tavoitteen saavuttamiseksi. 

5. Mitkä ovat ehdotuksenne, joilla parannetaan kuluttajille annettavia pakollisia elintarviketietoja, erityisesti 

tietoja ravintosisällöstä (terveemmät valinnat ilman liiallista yksinkertaistamista), kestävyysnäkökohdista 

(hiilijalanjälki) ja eläinten hyvinvointia koskevista tuotemerkinnöistä, välttäen samalla hallinnollista taakkaa ja 

varmistaen turvalliset ja kohtuuhintaiset elintarvikkeet? Sitoudutteko esittämään Pellolta pöytään -strategiassa 

vuonna 2020 ilmoitetun toimenpiteen, joka koskee EU:n laajuisen pakkauksen etupuolelle tehtävien merkintöjen 

järjestelmän käyttöönottoa? Aiotteko myös esitellä kestäviä elintarvikejärjestelmiä koskevan 

lainsäädäntöehdotuksen, josta ilmoitettiin myös osana Pellolta pöytään -strategiaa ja joka on viivästynyt? Mikä 

on näkemyksenne tästä aloitteesta? Mitä ehdotatte torjunta-aineiden käytön suhteen, jotta viljelijöitä tuetaan 

kemiallisten torjunta-aineiden käytön ja riskien vähentämisessä, ja miten aiotte nopeuttaa vaihtoehtojen, kuten 

biovalvontatuotteiden tai vähäriskisten aineiden, saatavuutta? Mitä konkreettisia suunnitelmia teillä on 

tuontituotteiden elintarviketurvallisuuden valvonnan lisäämiseksi? 

Pakolliset elintarviketiedot, mukaan lukien ravintosisältö, ja pakkauksen etupuolelle tehtävät 

ravintoarvomerkinnät voivat auttaa kuluttajia tekemään terveellisempiä elintarvikevalintoja. Jos nimitykseni 

vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä jäsenvaltioiden ja sidosryhmien kanssa sellaisen kokonaisvaltaisen 

lähestymistavan laatimiseksi, jolla edistetään terveellisempiä elintarvikevalintoja ja jossa käsitellään muun muassa 

elintarviketietoja, elintarvikkeiden uudelleenmuokkausta ja epäterveellisten elintarvikkeiden markkinointia. Tämä 

liittyy sairauksien elinikäistä ennaltaehkäisyä koskevaan monialaiseen lähestymistapaan, jonka parissa pyrin 

työskentelemään terveyden edistämistä ja sairauksien ehkäisyä koskevien nykyisten toimien pohjalta. Koska 

kansalliset tiedotuskampanjat saavuttavat kuluttajat paremmin, aion tukea kansallisia toimia, joilla lisätään 

tietoisuutta elintarviketiedoista.    

Elintarvikkeiden merkintöjä koskevaa työtä olisi jatkettava, ja siinä olisi kiinnitettävä erityistä huomiota 

merkintöihin liittyvien rasitteiden minimointiin ja sellaisten tasapainoisten ja käytännöllisten ratkaisujen 

löytämiseen, joilla helpotetaan sisämarkkinoiden toimintaa. Eläinten hyvinvointia koskevien tuotemerkintöjen 

osalta keskittyisin keräämään vankkaa näyttöä erityisesti vapaaehtoisen eläinten hyvinvointia koskevan 

merkintäjärjestelmän vaikutuksista viljelijöihin, elintarvikealan toimijoihin, kuluttajien käyttäytymiseen ja 

sisämarkkinoihin. 

Komission puheenjohtajaksi valittu Ursula von der Leyen ilmoitti poliittisissa suuntaviivoissa, että uusi komissio 

esittää maataloutta ja elintarvikkeita koskevan vision toimikautensa sadan ensimmäisen päivän kuluessa. Siinä 

tarkastellaan keinoja varmistaa EU:n maatalous- ja elintarvikealan kilpailukyky ja kestävyys pitkällä aikavälillä 

maapallon kestävyyden rajoissa. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä tiivistä yhteistyötä muiden kollegion 

jäsenten kanssa auttaakseni kehittämään tämän vision sellaiseksi, että sillä varmistetaan häiriönsietokykyinen, 

kilpailukykyinen ja kestävä EU:n elintarvikejärjestelmä, jonka yhtenä kulmakivenä on elintarviketurvallisuus. 

Visio perustuu maatalouden tulevaisuutta EU:ssa koskevan strategisen vuoropuhelun raporttiin, jossa kaikki 

sidosryhmät totesivat, että järjestelmälähtöinen lähestymistapa ja kestävyys ovat edelleen avainasemassa. 

Siirtyminen kestäviin elintarvikejärjestelmiin edellyttää useita erilaisia politiikan välineitä, kuten investointeja, 

kannustimia ja sääntelyä, joilla kaikilla edistetään mahdollistavaa toimintapoliittista kehystä, joka tarjoaa selkeyttä 

kaikille sidosryhmille. Jos nimitykseni vahvistetaan, teen tiivistä yhteistyötä maatalous- ja elintarvikeasioista 

vastaavan komission jäsenen kanssa voidaksemme kehittää maatalous- ja elintarvikejärjestelmiä varten uuden 

vertailuanalyysijärjestelmän, jolla pyritään yhdenmukaistamaan menetelmiä myös maatilojen kestävyyden osalta. 



 – 11 –   

Aion myös jatkaa pyrkimyksiämme vähentää torjunta-aineiden käyttöön liittyviä riskejä ja edistää muita kuin 

kemiallisia vaihtoehtoja; nämähän ovat torjunta-aineiden kestävää käyttöä koskevan nykyisen direktiivin keskeisiä 

tavoitteita. Jos nimitykseni vahvistetaan, tarkastelen keinoja parantaa edelleen direktiivin täytäntöönpanoa tai 

arvioida uusia lainsäädäntöaloitteita keskustellen jäsenvaltioiden ja muiden sidosryhmien kanssa ja sen strategisen 

vuoropuhelun suosituksen pohjalta, jonka mukaan Euroopan komission olisi mahdollistettava vankka 

lainsäädäntökehys biologisen torjunnan tuotteille ja toimintamalleille. 

Digitaalisten välineiden ja täsmälevitystekniikoiden avulla toteutettavalla teknisellä innovoinnilla voidaan myös 

merkittävästi vähentää torjunta-aineiden käytöstä aiheutuvia riskejä vähentämällä kasvinsuojeluun tarvittavien 

torjunta-aineiden määrää. Jos nimitykseni vahvistetaan, pyrin sisällyttämään nämä teknologiat 

riskinarviointiprosessiin niin, että ne otetaan täysimääräisesti huomioon ennen torjunta-aineiden hyväksymistä 

koskevien päätösten tekemistä. Näin edistetään innovointia ja nykyaikaistetaan torjunta-aineiden levittämiseen 

käytettäviä laitteita, ja samalla viljelijät voivat päästä parempiin tuloksiin vähemmillä panoksilla. Aion tehdä 

yhteistyötä maatalous- ja elintarvikeasioista vastaavan komission jäsenen kanssa tukeaksemme viljelijöitä 

siirtymisessä kohti digitaalisia ja täsmätekniikoita. 

Olen sitoutunut lisäämään kemiallisten torjunta-aineiden vaihtoehtojen, kuten biologisten torjunta-aineiden, 

saatavuutta edistämällä niiden pääsyä markkinoille. Edellisen toimikauden aikana komissio yksinkertaisti mikro-

organismeihin perustuvia torjunta-aineita koskevia tietovaatimuksia ja arviointimenetelmiä ja laati erityisohjeita 

muita biologisia torjunta-aineita, kuten kasviuutteita ja feromoneja, varten. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion 

toteuttaa lisätoimia sen varmistamiseksi, että biologisten torjunta-aineiden lupahakemukset arvioidaan ensi tilassa 

ja että nämä torjunta-aineet pääsevät nopeammin markkinoille, jotta viljelijät voivat laajentaa viljelykasviensa 

suojaksi käytettävissä olevaa välineistöään. Näin tuettaisiin innovointia, vastattaisiin muuttuviin 

kasvinsuojelutarpeisiin ja puututtaisiin ilmeneviin uusiin kasvinsuojeluongelmiin. 

EU:lla on yhtenä maailman suurimmista elintarvikkeiden tuojista maailman tiukimpiin kuuluva 

elintarviketurvallisuuden valvontajärjestelmä. Kansalaistemme kannalta on tietenkin ratkaisevan tärkeää, että 

nämä säännöt pannaan asianmukaisesti täytäntöön. Yksi järjestelmän perusperiaatteista on se, että EU:n 

markkinoille saatettavien elintarvikkeiden on oltava turvallisia riippumatta siitä, ovatko ne peräisin EU:sta vai sen 

ulkopuolelta. Tämä tarkoittaa sitä, että jos EU:n ulkopuoliset maat tai niiden eläinperäisiä elintarvikkeita tuottavat 

laitokset haluavat viedä tuotteita EU:hun, tuotteiden on osoitettava olevan EU:n sääntöjen mukaiset, ja EU:n 

markkinoille pääsy myönnetään vain, jos kolmas maa ja laitos on luetteloitu kyseisen tuotteen osalta. Tätä tuetaan 

tarkastuksilla, joita komissio tekee EU:n ulkopuolisissa maissa varmistaakseen, että EU:n vaatimuksia 

noudatetaan. Komissio voi tarvittaessa ryhtyä kiireellisiin toimiin vaarallisten elintarvikkeiden tuonnin 

estämiseksi.  

Tuonnin yhteydessä tapahtuvan elintarviketurvallisuusvalvonnan parempi kohdentaminen edellyttää jatkuvia 

ponnistuksia: on analysoitava jäsenvaltioilta saatuja tietoja ja tarkasteltava mahdollisia riskejä koskevaa tieteellistä 

näyttöä, kauppaa koskevia tilastotietoja ja EU:n ulkopuolisten vientimaiden valvontajärjestelmiä koskevaa 

näyttöä, joista osa on peräisin komission tarkastuksista. Tämän perusteella valvontaa priorisoidaan jatkuvasti 

riskien luonteen ja EU:n kuluttajien ja yritysten mahdollisen näille riskeille altistumisen perusteella.  

Jäsenvaltioilla on oltava tarvittavat välineet valvonnan suorittamiseksi tehokkaalla ja koordinoidulla tavalla. 

Tekoälyä hyödyntävää tietojen analysointia ja jäljitettävyyttä koskevien vaihtoehtojen parantaminen voisi 

helpottaa ja nopeuttaa poikkeamien havaitsemista ja parantaa mahdollisten poikkeamatilanteiden käsittelyä 

komission hallinnoimien nykyisten tietojärjestelmien avulla. Muita tärkeitä osatekijöitä ovat komission 

rahoittamat EU:n vertailulaboratoriot ja vertailukeskukset, komission tarkastajien suorittama jäsenvaltioiden 

valvontaresurssien tarkastelu ja EU:n elintarvikeketjua koskevan lainsäädännön täytäntöönpanosta vastaavien 

kansallisten viranomaisten koulutus. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion jatkaa työtä näiden välineiden 

tehostamiseksi ja parantaa EU:n kuluttajille annettavia takeita siitä, että kaikki tuontielintarvikkeet ovat turvallisia. 

Maatalouden ja maaseudun kehittämisen valiokunnan kysymykset 

6. Kansalaiset pitävät eläinten hyvinvointia yhä enemmän prioriteettina. Miten aiotte komission jäsenehdokkaana 

reagoida kasvaviin vaatimuksiin eläinten hyvinvointia koskevista tiukemmista normeista ja ottaa samalla 

huomioon kestävyyden, taloudelliset näkökohdat ja viljelijöiden kannat? Miten aiotte nykyaikaistaa eläinten 

hyvinvointia koskevia nykyisiä säädöksiä? Mitä uusia osa-alueita haluaisitte arvioida ja käsitellä? Millaisia 

eläinten hyvinvointia koskevia lainsäädäntöehdotuksia aiotte laatia? Miten aiotte lisäksi tutkia nykyisen 

lainsäädännön noudattamisen ja täytäntöönpanon vaihtelevaa tasoa EU:n jäsenvaltioissa sekä puuttua siihen ja 
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miten aiotte varmistaa, että uusilla sääntelyehdotuksilla ja paremmalla täytäntöönpanon valvonnalla 

varmistetaan tasapuoliset toimintaedellytykset ja se, että EU:n viljelijöiden kilpailukykyä ei vaaranneta? 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion toimeksiantokirjeeni mukaisesti nykyaikaistaa eläinten hyvinvointivaatimuksia 

koskevat säännöt voimassa olevan lainsäädännön pohjalta. Toimin uusimman tieteellisen tiedon mukaisesti ottaen 

huomioon kestävyyteen liittyvät, eettiset, tieteelliset ja taloudelliset näkökohdat sekä eurooppalaisten viljelijöiden 

kilpailukykyyn ja kansalaisten odotuksiin liittyvät huolenaiheet. Uskon vakaasti, että EU:n maatalouden 

kilpailukyky on säilytettävä. Tulevan lainsäädännön on heijastettava tätä tavoitetta. 

Tuotantoeläinten hyvinvointia koskevan toimintamallin on oltava tasapainoinen, otettava huomioon 

sosioekonomiset kriteerit ja kilpailukyky ja perustuttava vankkaan näyttöön. Eurooppalaisen kansalaisaloitteen 

”End the Cage Age” (Häkkikasvatuksen aika on ohi) jatkotoimena eläinhäkkien asteittainen poistaminen siten, 

että asetetaan asianmukaiset lajikohtaiset siirtymäkaudet, edellyttää kohdennettua lainsäädäntöä ja 

liitännäistoimenpiteitä, joilla tuetaan sidosryhmiä tämän siirtymän toteuttamisessa kestävällä ja taloudellisesti 

kannattavalla tavalla ja turvataan eurooppalaisten maatalousyrittäjien kilpailukyky.  

Tasapuolisten toimintaedellytysten tarjoamiseksi on tärkeää varmistaa, että eläinten hyvinvointia koskevat EU:n 

normit pannaan täytäntöön ja niiden noudattamista valvotaan johdonmukaisesti kaikkialla Euroopan unionissa ja 

että tehostamme toimiamme maailmanlaajuisesti. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tätä silmällä pitäen hyödyntää 

käynnissä olevaa työtä, kuten jäsenvaltioiden ja EU:n ulkopuolisten maiden virallisten valvontajärjestelmien 

tarkastuksia, eläinten hyvinvointia käsittelevien EU:n vertailukeskusten työtä ja yksityiskohtaisten sääntöjen 

laatimista – viimeksi esimerkiksi karja-aluksista. Jatkaisin tiivistä yhteistyötä jäsenvaltioiden ja kaikkien 

sidosryhmien kanssa erilaisten välineiden ja foorumien kautta. Jos havaitaan systeemisiä ja merkittäviä 

täytäntöönpanoon liittyviä ongelmia, vahvistaisin vuoropuhelua asianomaisten jäsenvaltioiden kanssa nopeiden 

tulosten aikaansaamiseksi pitäen aina mielessä mahdollisuuden toteuttaa tarvittaessa rikkomistoimenpiteitä. 

Maailmanlaajuisella tasolla pyrkisin edelleen edistämään tiukkoja kansainvälisiä normeja niin monenvälisillä 

foorumeilla (erityisesti Maailman eläintautijärjestön eläinten hyvinvointia koskevat kansainväliset normit) ja EU:n 

ehdokasmaihin nähden kuin kahdenvälisen yhteistyön avulla (esimerkiksi kauppasopimuksiin sisällytettävä 

eläinten hyvinvointia koskeva luku). Tämä on tärkeää sen varmistamiseksi, että elävien eläinten tuonti EU:hun on 

EU:n sääntöjen tai vastaavien normien mukaista. Näin torjutaan maailmanlaajuisesti kilpailua alhaisimmista 

eläinten hyvinvointia koskevista normeista, mikä on vastoin kansalaisten odotuksia. Kahteen viimeisimpään 

eläinten hyvinvointia koskevaan lainsäädäntöehdotukseen (eläinten kuljetuksista ja koirien ja kissojen 

hyvinvoinnista) sisältyy vaatimuksia vastaavista normeista, jotka koskevat elävien eläinten tuontia EU:hun EU:n 

ulkopuolisista maista. 

7. Miten aiotte komission jäsenehdokkaana varmistaa, että eläintautiepidemioista ja mikrobilääkeresistenssistä 

johtuville kasvaville riskeille annetaan enemmän painoarvoa EU:n politiikassa? Millaisia toimia ehdotatte 

eläinten terveyden parantamisen ja eläintautien hävittämisen varmistamiseksi kaikkialla EU:ssa, erityisesti 

tautien ehkäisyn, seurannan ja bioturvaamisen osalta? Millä tavoin aiotte käsitellä rajatylittävien tautien 

aiheuttamia kasvavia uhkia ja hoitaa EU:n jäsenvaltioiden välistä koordinointia? Miten voitte taata, että tuleva 

komissio varmistaa riittävän rahoituksen ja resurssit, jotta voidaan tehostaa tutkimusta, joka koskee 

kohtuuhintaisten rokotteiden kehittämistä afrikkalaisen sikaruton kaltaisten tautien torjumiseksi ja sinikielitaudin 

kaltaisten tautien leviämisen ehkäisemistä?  

Olen täysin sitoutunut vahvistamaan toimiamme eläintautien ehkäisemiseksi, torjumiseksi ja hävittämiseksi sekä 

mikrobilääkeresistenssin torjumiseksi. 

Tarttuvat eläintaudit eivät pysähdy rajoille. Niillä on merkittävä vaikutus maatalouteen, ja ne uhkaavat unionin 

elintarviketurvaa. Jotkin niistä voivat tarttua myös ihmisiin. Eläintautien ehkäiseminen ja torjunta on ja tulee 

olemaan etusijalla myös sisämarkkinoiden turvallisen toiminnan kannalta. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tältä 

osin varmistaa, että vahvarakenteinen eläintautien ehkäisy-, torjunta- ja hävittämisjärjestelmämme pannaan 

asianmukaisesti täytäntöön kaikkialla EU:ssa. Aiomme Euroopan elintarviketurvallisuusviranomaisen tuella 

kehittää ja toteuttaa tieteeseen perustuvia toimenpiteitä eläintautiepidemioiden ehkäisemiseksi ja torjumiseksi. 

Yhteistyössä Euroopan elintarviketurvallisuusviranomaisen ja Euroopan tautienehkäisy- ja -valvontakeskuksen 

kanssa keskitymme myös zoonooseihin, kuten lintuinfluenssaan. Kiinnittäisin erityistä huomiota vektorivälitteisiin 

tauteihin, jotka aiheuttavat kasvavan riskin ilmastonmuutoksen vuoksi ja koska tavaroita ja ihmisiä liikkuu yhä 

enemmän rajojen yli ja koska ihmiset ovat enemmän yhteydessä luonnonvaraisiin eläimiin. Tiiviissä yhteistyössä 

jäsenvaltioiden kanssa käyttäisin jatkossakin kaikkia saatavillamme olevia välineitä eläintautiepidemioiden 

torjumiseksi, mukaan lukien EU:n eläinlääkinnälliset kriisiryhmät. Aion yhdessä maatalous- ja elintarvikeasioista 
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vastaavan komission jäsenen kanssa varmistaa, että yhteiseen maatalouspolitiikkaan sisältyy kattava joukko 

välineitä, joilla autetaan viljelijöitä ehkäisemään ja lieventämään eläintautien taloudellisia vaikutuksia ja 

vahvistetaan bioturvallisuutta maatiloilla.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, en aio keskittyä pelkästään eläintauteihin. Mikrobilääkeresistenssi on merkittävä 

huolenaihe ihmisten, eläinten ja kasvien terveyden, elintarviketurvallisuuden ja ruokaturvan sekä ympäristön 

kannalta. EU on eläinlääkintäalalla edistynyt mikrobilääkkeiden käytön vähentämisessä. Jäsenvaltiot raportoivat 

vuosittain tietoja eläimille tarkoitettujen mikrobilääkkeiden myynnistä ja käytöstä. EU:n politiikka tuottaa jo 

tulosta, sillä yli puolet Pellolta pöytään -strategiassa tavoitteeksi asetetusta eläinten mikrobilääkkeiden myynnin 

vähenemisestä on jo toteutunut. Kun myynnin ja käytön suuntaukset käyvät ajan mittaan selviksi, voimme arvioida 

kohdennettujen lisätoimenpiteiden tarvetta.  

Maltillista käyttöä koskevan politiikan mukaisesti EU:n ulkopuolisten maiden, jotka haluavat viedä eläimiä ja 

eläintuotteita unioniin, on noudatettava sääntöjämme olla käyttämättä mikrobilääkkeitä kasvun edistämiseen tai 

mikrobilääkkeitä, jotka on varattu ihmisillä esiintyvien infektioiden hoitoon EU:ssa. On olennaisen tärkeää jatkaa 

mikrobilääkeresistenssin seurantaa tärkeimmissä EU:ssa kasvatettavissa elintarviketuotantoeläinlajeissa 

(siipikarja, siat ja naudat). Meidän olisi myös tehostettava yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa kohdennetuissa 

(esim. vesiviljelyeläimillä toteutettavissa) seurantaohjelmissa ja kannustettava jäsenvaltioita ottamaan käyttöön 

mikrobilääkeresistenssin ja mikrobilääkkeiden kulutuksen yhdennetty seuranta yhteinen terveys -lähestymistavan 

mukaisesti. Aion tarkastella myös luonnonvaraisten eläinten tuontia koskevia sääntöjä. 

EU:n tasolla on käytössä yhdenmukaistettuja toimenpiteitä eläintautien havaitsemiseksi jo varhaisessa vaiheessa 

eläintaudeista ilmoittamiseen ja raportointiin tarkoitetulla pitkälle kehitetyllä järjestelmällä sekä kaikissa 

jäsenvaltioissa käyttöön otetulla seurannalla. Meidän olisi edelleen parannettava ilmoittamista ja raportointia 

eläintautien tietojärjestelmän (ADIS) uusien ominaisuuksien avulla. On myös tärkeää minimoida päällekkäinen 

työ ja varmistaa tietojen johdonmukaisuus eri alustoilla siten, että tietojärjestelmämme on yhteentoimiva 

Maailman eläintautijärjestön ilmoitusjärjestelmän kanssa. Unionin eläinterveyslaboratorioiden verkosto varmistaa 

laadukkaan ja yhdenmukaistetun diagnosoinnin eläintautien varhaista havaitsemista ja tehokasta seurantaa silmällä 

pitäen. Euroopan elintarviketurvallisuusviranomaisen kanssa tehtävän tiiviin yhteistyön ja tieteellisen tuen avulla 

pyrkisin toteuttamaan vankkoja ja tieteeseen perustuvia toimenpiteitä. Hyvin koulutettu työvoima on olennainen 

edellytys sille, että EU:n toimenpiteet voidaan panna asianmukaisesti täytäntöön jäsenvaltioissa, joten on tärkeää 

jatkaa valmiuksien lisäämistä jäsenvaltioiden tasolla antamalla viranomaisille koulutusta seurannasta, 

taudintorjunnasta, bioturvaamisesta ja eläinten terveyttä koskevien EU:n sääntöjen noudattamisesta. Eläinten 

terveyttä koskevien tarkastustemme olisi jatkossakin ohjattava EU:n sääntöjen täytäntöönpanoa kartoittamalla 

pullonkauloja, haasteita ja hyviä käytäntöjä. Tehokkaat tarkastukset ovat ratkaisevan tärkeitä näyttöön perustuvan 

politiikan laadinnan ja tietoon perustuvan päätöksenteon varmistamiseksi.  

Eläintautien leviäminen EU:ssa voidaan ehkäistä vain jäsenvaltioiden välisen tiiviin yhteistyön ja koordinoinnin 

avulla. Pysyvällä kasvi-, eläin-, elintarvike- ja rehukomitealla ja eläinlääkintäpäälliköiden verkostolla on tässä 

keskeinen rooli. Jos nimitykseni vahvistetaan, pyrin myös tiiviiseen koordinointiin keskeisten kansainvälisten 

standardeja laativien elinten, kuten Maailman eläintautijärjestön, kanssa. Vahvistaisin laajempaa 

maailmanlaajuista ja alueellista lähestymistapaa eläintautien torjuntaan yhteistyössä naapurimaiden kanssa 

rajatylittävien eläintautien asteittaista valvontaa koskevan maailmanlaajuisen kehyksen ja Länsi-Balkanilla 

toteutettavien alueellisten valmiuksien kehittämishankkeidemme avulla. Elintarviketurvallisuuden osalta 

varmistaisin edelleen elintarvikevälitteisiin tauteihin liittyvien vaaratilanteiden ehkäisemistä ja hallintaa koskevan 

EU:n oikeudellisen kehyksen täysimääräisen täytäntöönpanon aiemmista hätätilanteista saatujen kokemusten 

pohjalta. 

Turvallisten ja tehokkaiden rokotteiden saatavuus on keskeisellä sijalla merkittävien eläintautiepidemioiden 

ehkäisemisessä ja torjunnassa. Komissio on muutaman viime vuoden aikana osoittanut yli 20 miljoonaa euroa 

afrikkalaisen sikaruton vastaista rokotetta koskevan tutkimuksen rahoittamiseen. Varmistaisin, että komissio 

tarjoaa edelleen tarvittavia rokotteita jäsenvaltioiden ja EU:n ulkopuolisten maiden saataville unionin 

eläinrokotepankkien kautta – ne ovat ratkaisevan tärkeä väline hallinnan ja reagoinnin kannalta. Kun jäsenvaltiot 

päättävät siipikarjan rokottamisesta, niiden on noudatettava EU:n tasolla voimassa olevia toimenpiteitä ja 

kansainvälisiä standardeja varmistaakseen, että rokotteita käytetään mahdollisimman tehokkaasti taudin 

ehkäisemisessä ja torjunnassa. Jos nimitykseni vahvistetaan, tukisin jäsenvaltioita, jotka rokottavat 

lintuinfluenssaa vastaan, jotta ne eivät menetä pääsyä markkinoille.  

8. Tehokkaiden ja taloudellisesti kannattavien vaihtoehtojen saatavuus on tärkein tekijä kemiallisten 

kasvinsuojeluaineiden käytön vähentämisessä. Miten aiotte parantaa biologisen torjunnan lupamenettelyä ja 
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integroidun torjunnan täytäntöönpanoa? Miten aiotte komission jäsenehdokkaana edistää biologisten torjunta-

aineiden kehittämistä, seurata niiden tehokkuutta ja kannustaa niiden käyttöön? Pitäisikö mielestänne biologisiin 

torjunta-aineisiin soveltaa nopeutettuja lupamenettelyjä? Onko mielestänne yleisesti ottaen tarpeen nopeuttaa 

kasvinsuojeluaineiden valmistuksessa käytettävien tehoaineiden lupamenettelyjä? Miten aiotte torjua riskin siitä, 

että Euroopasta loppuvat tehokkaat tuotteet kasvitautien torjumiseksi, erityisesti, koska tietyille alueille ilmaantuu 

ilmastonmuutoksen myötä uusia tuholaisia? Miten aiotte varmistaa, että unioni pysyy houkuttelevana 

investointikohteena tällä alalla? Mitä mieltä olette kasvinsuojeluaineita koskevasta vyöhykkeisiin perustuvasta 

EU:n lupamenettelystä? 

Biologisten ja muiden vähäriskisten torjunta-aineiden saatavuuden lisääminen on olennaisen tärkeää kemiallisten 

torjunta-aineiden käytön vähentämiseksi. Voimassa oleva torjunta-aineiden markkinoille saattamista koskeva 

EU:n lainsäädäntö soveltuu EU:n kuluttajien terveyden suojelemiseen tiukkojen turvallisuusnormiensa ansiosta, 

kuten vuonna 2020 tehdyssä REFIT-arvioinnissa todettiin. Tämä antaa konkreettista varmuutta kansalaisillemme, 

joiden keskeisenä huolena on torjunta-aineiden käytön vaikutus heidän kuluttamiensa elintarvikkeiden 

turvallisuuteen.  

Katson, että objektiivisesti tarkasteltuna EU:n vaatimukset kuuluvat edelleen maailman tiukimpiin ja 

mahdollistavat tehoaineiden hyväksymisen ja kasvinsuojeluaineiden lupien myöntämisen uusimman tieteellisen 

tiedon mukaisesti. Monet tehoaineet, joita oli markkinoilla 90-luvun alussa – kun ensimmäinen torjunta-aineita 

koskeva EU:n lainsäädäntö annettiin – ovat nykyisin kiellettyjä, koska ne eivät täytä terveyden ja ympäristön 

suojeluun liittyviä tiukkoja turvallisuusvaatimuksiamme. Samaan aikaan markkinoille on tullut jatkuvasti uusia, 

ominaisuuksiltaan parempia tehoaineita. Tämä osoittaa, että EU on edelleen houkutteleva paikka 

kasvinsuojelualan innovoinnille ja kehittämiselle, ja antaa varmuuden siitä, että yritykset tuovat jatkossakin uusia 

tuotteita EU:n markkinoille. 

Nykyisen lainsäädännön voimassaoloaikana biologisen torjunnan ja vähäriskisten aineiden saatavuus on kasvanut 

125 prosenttia viime vuosikymmenen kuluessa. Noin puolet uusien tehoaineiden hyväksymistä koskevista 

hakemuksista liittyy biologisiin torjunta-aineisiin. Viime aikoina on yksinkertaistettu mikro-organismeihin 

perustuvia torjunta-aineita koskevia tietovaatimuksia ja arviointimenetelmiä, ja lisäksi on laadittu erityisohjeita, 

jotka koskevat muita biologisia torjunta-aineita, kuten kasviuutteita ja feromoneja, jotta hakijoiden on helpompi 

koota asiakirja-aineistonsa ja jotta riskinarvioinnista vastaavien tahojen olisi helpompi tarkistaa ne.  

Olen tietoinen siitä, että hyväksymismenettelyjen viivästykset haittaavat innovatiivisten biologisten torjunta-

aineiden markkinoille pääsyä. Tämä johtuu osittain siitä, että joissakin jäsenvaltioissa ja EFSAssa ollaan vieläkin 

rakentamassa biologisten torjunta-aineiden riskinarviointia koskevaa asiantuntemusta. Jos nimitykseni 

vahvistetaan, olen sitoutunut jatkamaan toimia jäsenvaltioiden asiantuntemuksen ja resurssien lisäämiseksi ja 

kannustamaan kansallisia viranomaisia asettamaan biologisten torjunta-aineiden riskinarvioinnin etusijalle. 

Mahdollisilla hakijoilla on oikeus saada neuvoja ennen hakemusasiakirjojen toimittamista. Pyydän jäsenvaltioita 

ottamaan huomioon pk-yritysten erityistarpeet hakemusasiakirjojen valmistelussa ja lisäämään EFSAn 

osallistumista hakemusten jättämistä edeltäviin kokouksiin hakijoiden kanssa, mikä voi vaikuttaa myönteisesti 

asiakirja-aineistojen laatuun, helpottaa jäsenvaltioiden myöhemmin tekemää riskinarviointia ja vähentää EFSAn 

valvomaan jäsenvaltioiden riskinarvioinnin vertaisarviointiin liittyviä vaikeuksia. 

Vähäriskisten kasvinsuojeluaineiden, kuten biologisten torjunta-aineiden, nopeutetusta lupamenettelystä 

säädetään jo nykyisessä kasvinsuojeluaineasetuksessa, mutta sitä käytetään liian vähän. Jäsenvaltiot eivät 

myöskään hyödynnä riittävästi asetuksessa säädettyä kasvinsuojeluaineita koskevien lupien ja vyöhykekohtaisten 

lupien vastavuoroista tunnustamista. Euroopan parlamentti ja neuvosto päättivät asetusta antaessaan tietoisesti 

jättää vastuun kasvinsuojeluaineiden lupamenettelyistä jäsenvaltioille, joten ainoastaan tehoaineiden 

hyväksyminen tapahtuu EU:n tasolla. Toissijaisuusperiaatteen mukaisesti jäsenvaltiot voivat tämän toimintamallin 

ansiosta tarkastella yksittäisten torjunta-aineiden lupia alueellaan vallitsevien vaihtelevien agroekologisten 

tilanteiden perusteella. Jos nimitykseni vahvistetaan, jatkaisin ja tehostaisin kuitenkin komission pyrkimyksiä 

auttaa jäsenvaltioita tuotteiden lupamenettelyissä, vastavuoroisessa tunnustamisessa ja vyöhykkeiden välisessä 

yhteistyössä.  

Myös digitaalisilla välineillä ja täsmälevitystekniikoilla voidaan merkittävästi lieventää torjunta-aineiden käytöstä 

aiheutuvia riskejä vähentämällä kasvinsuojeluun tarvittavia määriä. Jos nimitykseni vahvistetaan, pyrkisin 

sisällyttämään nämä teknologiat riskinarviointiprosessiin niin, että ne otetaan täysimääräisesti huomioon ennen 

torjunta-aineiden hyväksymistä koskevien päätösten tekemistä. Innovoinnin edistämisen ja torjunta-aineiden 

levittämiseen käytettävien laitteiden nykyaikaistamisen lisäksi viljelijät voivat näin päästä parempiin tuloksiin 

vähemmillä panoksilla ja säästää rahaa. Aion tehdä yhteistyötä maatalous- ja elintarvikeasioista vastaavan 
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komission jäsenen kanssa tukeaksemme toimia, joilla viljelijöitä autetaan siirtymään digitaalisten ja 

täsmätekniikoiden käyttöön. Olen täysin tietoinen siitä, että torjunta-aineet ovat olennainen osa viljelijöiden 

viljelykasviensa suojaamiseen käyttämää välineistöä, ja aion tarvittaessa varmistaa, että vaihtoehtojen saatavuutta 

torjunta-aineiden hyväksynnän uusimista koskevan päätöksentekoprosessin yhteydessä harkitaan erittäin 

huolellisesti. 

Lisäksi on tärkeää vahvistaa integroidun torjunnan kaltaisia kasvinsuojelukäytäntöjä, joilla vähennetään 

kemiallisten torjunta-aineiden tarvetta. Yksi hyvä ehdokas tähän vastuualueeseen kuuluvaksi suunnitelluksi 

täytäntöönpanovuoropuheluksi olisi saattaa yhteen jäsenvaltiot ja muut sidosryhmät pohtimaan, miten torjunta-

aineiden kestävää käyttöä koskevan direktiivin täytäntöönpanoa voitaisiin parantaa. Sidosryhmien kanssa 

käytävän vuoropuhelun lisäksi jäsenvaltioita valvotaan ensi vuodesta alkaen sen todentamiseksi, miten direktiivi 

pannaan täytäntöön käytännössä. Aikomuksenani on jatkaa vuoropuhelua sidosryhmien kanssa ja tarkastella 

suunnitellun valvonnan tuloksia ennen kuin päätän, miten asiassa olisi parasta edetä. 

Teollisuus-, tutkimus- ja energiavaliokunnan kysymys  

9. Mitä konkreettisia toimenpiteitä aiotte toteuttaa toimitusketjujen monipuolistamiseksi entisestään ja 

terveydenhuoltoalan kilpailukyvyn parantamiseksi? Miten aiotte puuttua lääkkeiden ja lääkinnällisten laitteiden 

vakavaan puutteeseen kriittisiä lääkkeitä koskevan säädöksen yhteydessä? Mitä lisätoimia aiotte ehdottaa 

lääkinnällisten laitteiden saatavuuden ja kilpailukyvyn varmistamiseksi? Mitä toimenpiteitä pitäisi mielestänne 

sisällyttää uuteen eurooppalaiseen bioteknologiasäädökseen ja sairaaloiden ja terveydenhuoltopalvelujen 

tarjoajien kyberturvallisuutta koskevaan toimintasuunnitelmaan? Miten aiotte saattaa valmiiksi eurooppalaisen 

terveysdata-avaruuden?  

 

Vahva ja kilpailukykyinen terveydenhuoltoala on ratkaisevan tärkeä terveydenhuoltojärjestelmiemme kannalta ja 

potilaiden tarpeisiin vastaamiseksi. EU:n lääkeala nojaa vahvaan tuotantopohjaan. Se työllistää suoraan 937 000 

ihmistä ja kehittää tieteellistä ja tutkimusasiantuntemusta. Jos nimitykseni vahvistetaan, pyrin vahvistamaan EU:n 

lääkealan kilpailukykyä erityisesti tekemällä yhteistyötä lainsäätäjien kanssa kunnianhimoisen lääkealan 

uudistuksen saamiseksi valmiiksi. Tarkoituksena olisi varmistaa lyhyemmät ja yksinkertaistetut lupamenettelyt, 

sääntelytuki uusia lääkkeitä kehittäville yrityksille – erityisesti pk-yrityksille ja startup-yrityksille – ja tuki uusille 

toimintamalleille, esimerkkeinä sääntelyn testiympäristöt.  

 

Kriittisten lääkkeiden puute on vakava huolenaihe, jonka Euroopan parlamentti on tunnustanut jo vuodesta 2020. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, edistäisin komission vuonna 2023 antamassa tiedonannossa ”Lääkepulaan 

puuttuminen EU:ssa” esitettyä lähestymistapaa. Ensisijaisena tavoitteenani on tukea lainsäätäjiä 

lääkelainsäädännön uudistuksen hyväksymisessä. Ehdotuksiin kuuluvat yritysten laatimat lääkepulan ehkäisemistä 

koskevat suunnitelmat, varhaisemmassa vaiheessa annettavat varoitukset lääkepulasta ja markkinoiltapoistoista, 

vahvempi EU:n koordinointi sekä keinot EU:ssa kriittisiksi katsottavien lääkkeiden kartoittamiseksi. Aion 

päivittää unionin kriittisten lääkkeiden luettelon ja tarkastella tapoja, joilla tämä ongelma voidaan ratkaista 

julkisilla hankinnoilla.  

 

Kuten kysymyksen 3 kohdalla tarkemmin selostin, aion – jos nimitykseni vahvistetaan – täydentää lääkealan 

uudistuksessa esitettyjä toimenpiteitä edistämällä kriittisiä lääkkeitä koskevan säädöksen valmistelua, jotta 

kriittisten lääkkeiden vakavaan pulaan voidaan puuttua koordinoidusti ja turvallisesti ottaen huomioon kriittisten 

lääkkeiden allianssin suositukset.  

 

Lääkinnällisten laitteiden ala on yksi EU:n monimuotoisimmista ja innovatiivisimmista aloista, jolla toimii yli 

37 000 lääketieteellisen teknologian yritystä, joista 95 prosenttia on pk-yrityksiä ja jotka työllistävät yli 695 000 

ihmistä. Vuonna 2017 hyväksyttyyn EU:n uuteen sääntelykehykseen siirtyminen osoittautui odotettua 

haastavammaksi. Jos nimitykseni vahvistetaan, ensisijaisena tavoitteenani on saattaa päätökseen meneillään oleva 

kohdennettu nykyisten asetusten arviointi ja kerätä näyttöä mahdollisten lainsäädäntömuutosten tarpeesta ottaen 

huomioon Euroopan parlamentin viime vuonna antama päätöslauselma. Tavoitteenani olisi tukea innovointia ja 

turvata sellaisten laitteiden saatavuus, joilla varmistetaan laadukas hoito potilaille, mukaan lukien pienille 

potilasryhmille tarkoitetut harvinaiseen sairauteen liittyvät lääkinnälliset laitteet. Keskittyisin ennakoitavuuden 

parantamiseen ja tarkastelisin, onko tarvetta vähentää erityisesti pk-yritysten kustannuksia ja hallinnollista 

rasitetta.  

 

Kuten myös kysymykseen 3 antamassani vastauksessa totesin, yksi tärkeimmistä prioriteeteistani, jos nimitykseni 

vahvistetaan, on esittää kunnianhimoinen bioteknologiasäädös, joka liittyy laajempaan Euroopan biotieteiden 

strategiaan, jotta EU:n bioteknologia-ala nousee uudelleen maailmanlaajuiseen johtoasemaan, ottaen huomioon 
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myös professori Draghin esittämät suositukset. Tuleva bioteknologiasäädös edistäisi tutkimusta ja innovointia 

kannustamalla investointeja strategisiin aloihin, kuten kliiniseen kehittämiseen ja uusiin tuotantoteknologioihin, 

myös biologisten lääkkeiden osalta. Siinä voitaisiin tarkastella, miten bioinnovatiivisia yrityksiä voitaisiin yleisesti 

auttaa, mutta myös selvittää sääntelymenettelyjen yksinkertaistamisen jatkamista tietyillä aloilla, joihin 

luonnollisesti kuuluu myös terveysala. Toinen tutkimista kaipaava ala olisi tekoälyn ja massadatan saatavuus sekä 

osaamisen kehittäminen. Erityistä huomiota olisi kiinnitettävä pk-yrityksiin, startup-yrityksiin ja spin-

off -yrityksiin, jotka ovat bioteknologian innovoinnin keskeisiä liikkeellepanevia voimia mutta joilla on 

Euroopassa usein vaikeuksia laajentaa tutkimustoimintaa ja saada sen tulokset kaupallisesti hyödynnettyä. 

 

Pidän ensiarvoisen tärkeänä, että voimme yhteistyössä teknologisesta omavaraisuudesta, turvallisuudesta ja 

demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa toimikautemme sadan ensimmäisen päivän aikana 

esittää sairaaloiden ja terveydenhuoltopalvelujen tarjoajien kyberturvallisuutta koskevan eurooppalaisen 

toimintasuunnitelman. Tarkoituksena on suojata terveydenhuoltoalaa, jolla kyberhyökkäys voi olla elämän tai 

kuoleman kysymys. Terveydenhuoltojärjestelmät ovat yhä useammin kyberrikollisten ja kiristysohjelmien 

tekijöiden kohteena. Yksi kahdestatoista kyberhyökkäyksestä kohdistuu sairaaloihin ja terveydenhuoltopalvelujen 

tarjoajiin. Tapauksista 54 prosenttiin liittyy kiristysohjelmia ja 30 prosenttia kohdistuu potilastietoihin. 

Hyökkäyksillä on erittäin vakava vaikutus terveydenhuoltojärjestelmiin. Tällaiset hyökkäykset voivat heikentää 

sairaaloiden hoitovalmiutta ja vaarantaa arkaluonteiset henkilökohtaiset terveystiedot. Toimintasuunnitelma 

perustuu nykyiseen kyberturvallisuuskehykseen, ja sillä edistetään kyberuhkien sietokykyä sairaaloissa ja 

terveydenhuollon laitoksissa. Viranomaisten kaikilla tasoilla ja teollisuuden on tehtävä yhteistyötä uhkien 

havaitsemisen, niihin varautumisen, niiden estämisen ja kriisitoimien parantamiseksi.  

 

Parlamentin työ sen varmistamiseksi, että eurooppalaista terveysdata-avaruutta koskevasta asetuksesta käytävät 

neuvottelut saatiin onnistuneesti päätökseen aiemmin tänä vuonna, on erinomainen perusta tulevalle työlle. 

Eurooppalainen terveysdata-avaruus on olennainen osa Euroopan terveysunionia. Se helpottaa kehittyneiden 

teknologioiden, kuten tekoälyn, käyttöä potilaiden, terveydenhuollon ammattilaisten, yliopistojen ja teollisuuden 

hyödyksi, ja samalla sillä varmistetaan, että potilaiden tietosuoja toteutuu mahdollisimman hyvin. Nyt on aika 

panna se täysimääräisesti täytäntöön kentällä. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion keskittyä toteuttamaan komission 

toimivaltaan kuuluvia toimia asetuksessa esitetyn aikataulun pohjalta, mukaan lukien tarvittavat vaatimukset ja 

suuntaviivat, ja varmistamaan turvallisten ja vakaiden EU:n digitaalisten infrastruktuurien kehittämisen, jotta 

helpotetaan terveystietojen rajatylittävää saatavuutta ja terveystietojen turvallista käyttöä tutkimusta ja 

päätöksentekoa varten. Kiinnittäisin erityistä huomiota siihen, että tämä keskeinen aloite saadaan toteutettua. 

Kansanterveyden alivaliokunnan kysymys 

10. Miten aiotte sitoutua työskentelemään ennaltaehkäisevän terveydenhuollon puolesta yhtenä avainalueista ja 

varmistamaan kattavan lähestymistavan terveyden edistämiseen ja sairauksien ehkäisyyn koko elämänkaaren 

ajan? Tältä osin monet syöväntorjuntasuunnitelmaan sisältyvät ehdotukset luvattiin edellisellä toimikaudella, 

mutta edellinen komissio ei saanut niitä toteutettua. Sitoudutteko toteuttamaan tämän suunnitelman mukaiset 

puuttuvat toimet ja tavoitteet, mukaan lukien muun muassa tupakkaa koskevan asiaankuuluvan lainsäädännön 

tarkistaminen (myös uusien tuotteiden, kuten sähkösavukkeiden, käsittelemiseksi) ja alkoholijuomien merkintöjä 

ja terveysvaroituksia koskevat ehdotukset? Kun kyse on muista tarttumattomista taudeista, voisitteko selittää 

meille tärkeimmät toimet, joita aiotte esittää näiden alojen yhteistä lähestymistapaa varten? Aiotteko edelleen 

keskittyä immunisaation ja rokottamisen edistämiseen keskeisinä osatekijöinä tässä työssä? Voitteko 

toimeksiantokirjeessänne mainittujen toimenpiteiden lisäksi tarkentaa lisätoimia, joita aiotte toteuttaa 

mielenterveyteen liittyvän ennaltaehkäisyn ja mielenterveysstrategian täytäntöönpanon osalta? Sitoudutteko 

toteuttamaan lääkinnällisistä laitteista annetun asetuksen tarkistuksen ja miten aiotte varmistaa lääkinnällisten 

laitteiden kohtuuhintaisuuden, saatavuuden ja turvallisuuden ja laitepulan ehkäisemisen? 

Tarttumattomat taudit aiheuttavat tällä hetkellä lähes 80 prosenttia tautitaakasta EU:ssa ja ovat suurin kuolinsyy 

EU:ssa. Näiden erittäin huolestuttavien lukujen ennustetaan kasvavan EU:n väestökehityksen vuoksi, sillä väestö 

ikääntyy nopeasti. Nämä sairaudet heikentävät ihmisten elämänlaatua, lyhentävät elinajanodotetta, pahentavat 

sosiaalista ja taloudellista eriarvoisuutta ja rasittavat voimakkaasti jäsenvaltioiden terveydenhuoltojärjestelmiä ja 

taloutta, ja nimenomaan niiden osuus terveydenhuoltokustannuksista on OECD-maissa kaikkein suurin.  

Euroopan parlamentti on kiinnittänyt erityistä huomiota tähän kysymykseen. Olen täysin samaa mieltä siitä, että 

ennaltaehkäisy on tehokkain tapa hillitä tarttumattomien tautien esiintyvyyttä ja varmistaa 

terveydenhuoltojärjestelmiemme kestävyys pitkällä aikavälillä. Monet terveyden taustatekijät (esimerkiksi 

liikunta tai ravitsemus) ja riskitekijät (esimerkiksi tupakan käyttö tai alkoholin haitallinen käyttö) ovat samoja eri 

tautien kohdalla. Jos nimitykseni vahvistetaan, käsittelen näihin tauteihin liittyviä erityishaasteita elinikäistä 
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ennaltaehkäisyä koskevalla monialaisella lähestymistavalla niiden toimien pohjalta, joita terveyden edistämisen ja 

tautien ehkäisyn alalla on jo käytössä. Tämä monialainen lähestymistapa on tehokkain tapa edistää tehokkaita ja 

kestäviä kansanterveystoimia.  

Sydän- ja verisuonitautien olisi oltava keskeisellä sijalla tässä monialaisessa lähestymistavassa. Sydän- ja 

verisuonitaudit ovat yleisin kuolinsyy ja tärkein terveysongelmiin ja vammautumiseen vaikuttava tekijä EU:ssa: 

sydän- ja verisuonitaudit ja syöpä aiheuttavat yhdessä yli puolet ennenaikaisista kuolemista Euroopassa. Jos 

nimitykseni vahvistetaan, pyrin hyödyntämään nykyisiä jäsenvaltioiden kanssa toteutettavia yhteistyötoimia, 

kuten sydän- ja verisuonitauteja ja diabetesta koskevia yhteisiä toimia, ja tarkastelen lähemmin yhteyksiä 

terveyden taustatekijöihin, riskitekijöihin ja kroonisiin sairauksiin, kuten lihavuuteen. Erityistä huomiota voitaisiin 

kiinnittää sydän- ja verisuonitautien ehkäisyn ja varhaisen havaitsemisen parantamiseen. Digitaalisten 

terveysratkaisujen, myös tekoälyn, täysimääräinen hyödyntämisen avulla EU:n potilaat pääsisivät paremmin 

nauttimaan uusimman teknologian käytöstä täsmädiagnostiikassa ja -hoidossa.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion edistää EU:n syöväntorjuntasuunnitelman täytäntöönpanoa. Syövän torjunta on 

yhä edelleen yksi aikamme suurimmista haasteista, kuten Euroopan parlamentti jälleen korosti vuonna 2022 

antamassaan päätöslauselmassa. Tähän mennessä yli 90 prosenttia syöväntorjuntasuunnitelman toimista on 

toteutettu tai on käynnissä. Työtä on kuitenkin jatkettava yhdessä teidän kanssanne ja jäsenvaltioiden ja 

sidosryhmien kanssa suunnitelman ja siihen sisältyvien erittäin kunnianhimoisten toimien toteuttamiseksi. 

Eurooppalaisen syöväntorjuntaohjeiston viides laitos on määrä saada valmiiksi ensi vuonna. Sen avulla 

parannetaan ihmisten mahdollisuuksia vähentää yksilöllistä syöpäriskiään. Toisena askeleena on laaja-alaisten 

syöpäkeskusten EU-verkosto, joka yhdistää vuoteen 2028 mennessä sata monitieteistä rakennetta, jotka 

hallinnoivat syövänhoidon ja -tutkimuksen ja erikoislääkärien koulutuksen kaikkia osa-alueita. Lisäksi vuosina 

2026–2028 on tarkoitus julkaista keuhko-, eturauhas- ja mahasyövän hoitoa koskevia ohjeita ja 

laadunvarmistusjärjestelmiä, joilla tuetaan jäsenvaltioita sellaisten uusien seulontamenetelmien käyttöönotossa, 

jotka mahdollistavat sairauden varhaisemman havaitsemisen ja joilla voidaan pelastaa ihmishenkiä.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, huolehtisin siitä, että terveyden edistämiseen ja sairauksien ehkäisyyn tähtäävää 

kokonaisvaltaista lähestymistapaa edistetään tarkistamalla tupakoinnin torjuntaa koskevaa lainsäädäntöä 

meneillään olevan arvioinnin pohjalta. Euroopan parlamentti antoi tälle tukensa vuonna 2022. Yksi meneillään 

olevan arvioinnin painopisteistä on uusien tupakkatuotteiden ja niihin liittyvien tuotteiden, kuten 

sähkösavukkeiden, käyttö ja nikotiiniriippuvuus. Tämä on olennaisen tärkeää, jotta lapsia, nuoria ja kansalaisia 

yleensäkin voitaisiin suojella paremmin näiden tuotteiden kielteisiltä vaikutuksilta. Aion myös tukea savuttomia 

ja aerosoleista vapaita ympäristöjä koskevan suositusehdotuksen täytäntöönpanoa sen jälkeen, kun neuvosto on 

hyväksynyt sen. Yleisemmin katson, että meidän on pohdittava, miten yleistä suhtautumista riskitekijöihin, kuten 

alkoholiin, ja terveyteen vaikuttaviin taloudellisiin tekijöihin voitaisiin muuttaa. Sosiaaliset asenteet voivat olla 

keskeinen muutosvoima. 

Rokottaminen on yksi vaikuttavimmista ja kustannustehokkaimmista ennaltaehkäisytoimista. Jos nimitykseni 

vahvistetaan, aion unionin toimivallan rajoissa toteuttaa toimenpiteitä, joilla torjutaan väärää tietoa ja 

rokotevastaisuutta, seurataan rokotuskattavuutta jäsenvaltioissa, tuetaan rokotuskampanjoita ja autetaan 

jäsenvaltioita torjumaan mahdollisia taudinpurkauksia. Pyrin etsimään keinoja auttaa jäsenvaltioita puuttumaan 

rokottamisen rakenteellisiin esteisiin, olipa sitten kyse kustannusten vähentämisestä ja rokotteiden saatavuuden 

parantamisesta tai hallinnollisten esteiden poistamisesta ja sähköisten rekisterien käytön edistämisestä. 

Esimerkiksi äskettäin hyväksytty neuvoston suositus rokotteilla ehkäistävissä olevista syövistä auttaa 

jäsenvaltioita lisäämään rokotteiden käyttöä ihmisten papilloomaviruksia vastaan tyttöjen ja poikien keskuudessa 

ja hepatiitti B -virusta vastaan sille alttiissa väestöryhmissä. Suosituksen täytäntöönpanolla olisi todellista 

vaikutusta.   

Jos nimitykseni vahvistetaan, jatkaisin myös mielenterveyttä koskevaa työtä, jolla on kansalaisillemme erittäin 

suuri merkitys. Jo ennen covid-19-pandemiaa mielenterveysongelmista kärsi EU:ssa noin joka kuudes, ja niiden 

kustannukset olivat 600 miljardia euroa eli yli 4 prosenttia EU:n BKT:stä. Euroopan parlamentti on todennut, että 

mielenterveyden parantaminen on sekä yhteiskunnallisesti että taloudellisesti välttämätöntä. Aionkin viedä 

eteenpäin kokonaisvaltaisesta lähestymistavasta mielenterveyteen vuonna 2023 annetussa tiedonannossa esitettyjä 

toimenpiteitä. Esitettyjen 20 lippulaivahankkeen täytäntöönpano on joko meneillään tai saatu jo päätökseen, mutta 

yhteistyötä jäsenvaltioiden ja sidosryhmien kanssa on jatkettava. Kokonaisvaltaisessa lähestymistavassa 

mielenterveyteen keskitytään jo vahvasti lapsiin ja nuoriin, jotka kärsivät yhä enemmän mielenterveyshäiriöistä: 

vuonna 2021 joka viidennellä nuorella oli mielenterveyteen liittyviä ongelmia. Vaikka digitaalinen siirtymä tuo 

tietenkin valtavia etuja, emme voi olla sokeita sen huonoille puolille. Lapset tarvitsevat turvallisemman ja 

terveellisemmän digitaalisen ympäristön, jossa puututaan internetin ja sosiaalisen median liialliseen käyttöön, 
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laittoman tai soveltumattoman sisällön saatavuuteen ja verkkokiusaamiseen liittyviin riskeihin. Tämä teema sai 

poliittisissa suuntaviivoissa erityistä painoa. Aion tehdä yhteistyötä teknologisesta omavaraisuudesta, 

turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan, yhdenvertaisuudesta vastaavan 

komission jäsenen ja sukupolvien välisestä oikeudenmukaisuudesta sekä nuoriso-, kulttuuri- ja urheiluasioista 

vastaavan komission jäsenen kanssa ja johtaa EU:n laajuista tutkimusta sosiaalisen median laajemmista 

vaikutuksista ihmisten hyvinvointiin keskittyen erityisesti lapsiin ja nuoriin. Tarvitaan vankkaa näyttöpohjaa, 

johon keskustelu voi perustua. Nyt on jo alettu laatia lapsille tarkoitettua ennaltaehkäisypakettia, joka auttaa 

kartoittamaan ruutuajan ja sosiaalisen median vaikutuksia ja puuttumaan niihin. 

Kuten vastauksissani kysymyksiin 9 ja 3 esitän, aion – jos nimitykseni vahvistetaan – asettaa etusijalle 

lääkinnällisiä laitteita koskevan sääntelykehyksen käynnissä olevan arvioinnin ja harkita mahdollisia 

lainsäädäntömuutoksia sen varmistamiseksi, että kehys tukee innovointia ja laitteiden saatavuutta laadukkaan 

hoidon turvaamiseksi potilaille, myös lapsille. Tarkastelisin tässä yhteydessä, onko tarvetta vähentää erityisesti 

pk-yritysten kustannuksia ja hallinnollista rasitetta. 


